
VÁNOČNÍ  
ČAJE

MOST – Country skupi-
na Stará sešlost zve 18. prosin-
ce od 15.30 do 18 hodin na „Od-
polední čaje“ nejen pro seniory. 
Vstupné je zdarma, akci finan-
cuje město Most.

AKVARIJNÍ  
TRHY

MOST – Ve středisku volné-
ho času se 17. prosince od 9 do 
12 hodin konají „akvarijní trhy“. 
Vstupné 40 Kč/dospělí, děti do 
15 let zdarma.

TANČÍRNA
LITVÍNOV – Litvínov-

ská Citadela zve 18. prosince 
od 18 do 21 hodin do Klubové 
tančírny se Stanislavem Uxou. 
Vstupné 120 Kč, více na www.
citalela-litvinov.cz.
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Teplárna zvýší cenu, 
ale jen o jednotky procent

MOSTECKO - Avizované zdražování tepla pro rok 2023 je tady. Opro-
ti ostatním teplárnám v České republice je však zdražení pro oby-
vatele Mostecka výrazně nižší. Společnost Severočeská teplárenská 
připravuje od nového roku navýšení ceny pro konečné zákazníky 
o pouhých 4,8 procent.

Pro průměrný byt se spotřebou 25 GJ to představuje měsíčně na-
výšení nákladů na vytápění a dodávku teplé vody o 42,50 Kč, tedy 
o 510 Kč (bez DPH) korun za rok. „Jsme rádi, že se v rámci holdin-
gu podařilo najít takové řešení, které spolu s tzv. zastropováním doká-
že ochránit naše odběratele před prudkými cenovými výkyvy. Věřím, že 
mnoho obyvatel nyní ocení výhody, které jim zejména v současné do-
bě napojení na CZT nabízí,“ řekl  ředitel teplárenské společnosti Pe-
tr Horák.

„Vysoké ceny energií se velmi negativně promítají do životní úrovně 
většiny obyvatel. Nejvýznamnějším účtem domácností jsou právě ná-
klady na vytápění. Rozhodli jsme se proto, že vyšší výnosy z prodeje 
elektřiny, kterou teplárny zjednodušeně vyrábějí jako vedlejší produkt 
při produkci tepla, využijeme na minimalizování dopadů zdražování. 
Zjednodušeně tak lze říci, že obyvatelé, kteří jsou napojeni na systém 
centrálního zásobování teplem z našich zdrojů, budou ochráněni před 
dopady energetické krize, a to díky vládnímu zastropování cen energií 
a našemu přístupu k cenotvorbě tepla,“ řekl Daniel Častvaj, ředitel ko-
munikace společnosti Energetický a průmyslový holding, pod který 
Severočeská teplárenská patří.

Platný ceník na rok 2023 najdete na https://setep.cz/ceny-tepla. 
(nov)

MOST – Město Most dalo zelenou největší investici v  novodobé historii Mostu. 
Na posledním zasedání mostečtí konšelé rozhodli o vyhlášení veřejné zakázky 
na rekonstrukci  Repre. Rekonstrukce bude stát jednu miliardu, přičemž městu 
se podařilo sehnat dotaci ve výši 750 milionů korun.

Město aktualizovalo projekt na rekonstrukci Repre za zhruba 20 milionů ko-
run a nyní vyhlašuje veřejnou zakázku na realizaci. Projekt se soutěží opakova-
ně. V loňském roce se vysoutěžil za zhruba 1,2 miliardy korun. Původní předpo-
klady, ještě před krizí, přitom počítaly s cenou okolo 600 až 700 milionů korun. 

„Termín pro podání nabídek v elektronické podobě je do 26. ledna 2023 do 
10 hodin. Tato lhůta se ale velice pravděpodobně v průběhu zadávacího řízení pro-
dlouží, v návaznosti na dodatečné informace,“ informovala tisková mluvčí mos-
teckého magistrátu Klára Vydrová. Pokud se podaří zakázku vysoutěžit, samot-
ná rekonstrukce by mohla být zahájena už v příštím roce. „Předpokládáme, že 
smlouva s vybraným dodavatelem bude uzavřena do června 2023 a stavební práce 
by mohly být zahájeny hned následně,“ potvrdil mostecký primátor Jan Paparega. 

Na rekonstrukci kulturního stánku město využije dotace. Přislíbeno má 
360  milionů korun z Integrovaného regionálního operačního programu pro 
období 2021 – 2027, který je zaměřen na revitalizaci, odbornou infrastruktu-
ru a vybavení pro knihovny vykonávající regionální funkce a základní knihovny 
se specializovaným knihovním fondem. Dalších 390 milionů korun by mělo do-
putovat z Národního plánu obnovy v rámci Revitalizace specifických brownfiel-
dů. Zbývající prostředky město uhradí z rezervních fondů, případně prostřed-
nictvím úvěru, a to v závislosti na výši vysoutěžené částky a skutečné výši do-
tace. „Těší mne, že se podařilo získat tak významné dotační prostředky. Díky nim 
konečně dotáhneme do konce rekonstrukci Repre a jeho přilehlého okolí, o což jsme 
usilovali poslední roky. Zajistili jsme financování jedné z významných ikon naše-
ho města, kulturního stánku, který Mostečanům schází,“ nechal se slyšet primá-
tor Paparega a dodal: „Repre je v tomto volebním období naší prioritou. Splníme, 
co jsme slíbili a Repre opravíme!“ 

Repre se díky nemalým dotacím bude moci zrekonstruovat se vším všudy. Ve 
„staronovém“ kulturním zařízení by se tak mělo objevit především nové plane-
tárium, multikino a přestěhovat se sem stávající knihovna. „Stavba počítá s kom-
pletním přestěhováním knihovny včetně zázemí. Po dokončení a zprovoznění stav-
by by knihovna měla fungovat už pouze v tomto objektu,“ potvrdil první muž 
města.                                                                                                                        (sol)

Konšelé vyhlašují soutěž na opravu REPRE

PF 2023
Jen dobré zprávy

přeje Týdeník Homér



Fotovoltaika na 
 bazén, halu i stadion

MOST – Radnice vyhlašuje veřejnou zakázku na 
dodávku, instalaci a zprovoznění fotovoltaických elek-
tráren na objekt Aquadromu, sportovní haly a zimní-
ho stadionu. Předpokládané náklady jsou 56 mil.Kč 
Akce bude spolufinancována dotací 45 procent z mi-
nisterstva životního prostředí. Návratnosti při součas-
ných cenách elektrické energie se odhaduje na 10 let 
u Aquadromu, na 8 let u sportovní haly a zimního sta-
dionu.Vyplaceno bylo celkem  3,285 mil. Kč.            

Další nové zebry
MOST – Město zmapovalo nevyhovující přechody 

pro chodce. V roce 2023 bude řešit 25 přechodů, a to 
u 8., 10., 14. a 18. ZŠ, v ul. Moskevská, J. Suka, J. Prů-
chy, F. Halase, Z. Fibicha, V. Nezvala a J. Palacha. Opra-
vy přijdou na 2,5 mil. Kč.

    (sol)   
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Amnestie v knihovně
MOST – Městská knihovna Most vyhlašuje od 19.  do 23. prosince 
čtenářskou amnestii. 

Můžete přinést zapomenuté knihy, CD, hry a časopisy vypůj-
čené z mostecké knihovny. V tyto dny je možné cokoliv vrátit 
v běžných výpůjčních dnech a hodinách bez  poplatku z prodle-
ní.                                                                                                        (nov)

Uzenářství Ježek s. r. o.
www.uzenarstvi-jezek.cz

tel.: 777 934 686 | Dělnická 21, Most - Velebudice

„Lidé očekávali, že voda, po-
dobně jako elektřina, plyn, ben-
zin nebo jiné zboží každodenní 
spotřeby rovněž skokově podra-
ží. Nestane se tak. Vodné a stoč-
né se zvýší opravdu jen o kapku. 
SVS ctí zásadu, že cena vody ne-
smí překročit strop v rámci tak-
zvané sociální únosnosti. Ta zjed-
nodušeně říká, že byste za vodu 
neměli zaplatit více, než jsou dvě 
procenta průměrných příjmů do-
mácností s průměrnou spotřebou. 
Takže ačkoliv za elektřinu si do-
mácnosti připlatí třeba až pět ti-
síc korun měsíčně navíc, u vody 
to bude pouze 150 korun. A to je, 
myslím, dobrá zpráva pro všech-
ny domácí rozpočty,“ doplňu-

je generální ředitel Severočeské 
vodárenské společnosti Broni-
slav Špičák.

Nyní obyvatelé Ústeckého kra-
je platí za kubík vody 112,45 Kč, 
z toho 53,94 Kč za vodné bez 
DPH a za stočné 48,29 Kč bez 
DPH.

Severočeská vodárenská spo-
lečnost je největší vodárenskou 
společností v  České republice 
a zajišťuje zásobování pitnou vo-
dou pro 1,1 milionu obyvatel Ús-
teckého a Libereckého kraje. Ak-
cionáři SVS je 458 měst a obcí. 
Od 1. ledna 2019 je SVS stopro-
centním vlastníkem provozní 
společnosti SčVK. Obce a města 
severočeského regionu tak mají 

od roku 2019 vodu a s ní spoje-
né provozování pod plnou kont-
rolou. SVS je moderní, výkonná, 
efektivní a transparentní vlast-
nická vodárenská společnost.  
Rozsah majetku SVS na území 

obou krajů je v  rámci republi-
ky ojedinělý: 63 úpraven vody, 
965 vodojemů, 9 077 km vodo-
vodů, 187 čistíren odpadních 
vod a 4 045 km kanalizace. Více 
informací na www.svs.cz.   (nov)

Cena vodného a stočného se od ledna zvýší
MOSTECKO - Obyvatelé Ústeckého  kraje zaplatí od 1. ledna 2023 
za dodání tisíce litrů pitné vody a za odvedení a vyčištění stejného 
množství odpadní vody 128,11 Kč včetně DPH. 

U autobusu číslo 5 je  zru-
šeno zajíždění ze Vtelna až 
do zastávky Ovocné sady, a to 
v sobotu u spoje s odjezdem 
v 5.11 hodin z Nádraží a v ne-

děli a o svátky u spoje s odjez-
dem ve 21.11 hodin z Nádra-
ží. V opačném směru je v úse-
ku Ovocné sady - Vtelno zru-
šen v sobotu spoj s odjezdem 

v 15  hodin ze zastávky Ovoc-
né sady. 

U linky 12 je v pracovní dny 
spoj s odjezdem ze zastávky Er-
věnice, závod ČSA ve 14.10 ho-
din posunut na 14.05 hodin. 
Další změnou je, že zastávka li-
nek  12 a 22 Souš, Finské dom-

ky je změněna na zastávku stá-
lou. Na všech ostatních linkách 
v autobusovém provozu v Mostě 
i v Litvínově zůstávají jízdní řá-
dy beze změn. Bližší informace 
na tel. 476 769 068 nebo na in-
fo@dpmost.cz.

(sol)

Bus číslo pět a dvanáct změnil jízdní řád 
MOST – Pro Mostečany se v neděli 11. prosince změnil jízdní řád au-
tobusových linek  5 a 12.  

„Město Most, coby hlavní ak-
cionář Dopravního podniku měst 
Mostu a Litvínova, zatím počítá 
s tím, že výši jízdného v tramva-
jích a autobusech městské dopra-
vy zachová v současných cenách. 
V budoucnu se však zdražení jíz-

denek podle náměstka mostecké-
ho primátora Marka Hrvola ne-
vyhneme. V tuto chvíli jsme nech-
těli nijak navyšovat jízdné pro uži-
vatele MHD,“ ujistil náměstek. 
I v roce 2023 bude návrh na krytí 
finanční ztráty navýšen. „V příš-

tím roce budeme ale jednat o vý-
ši jízdného s tím, že benefity, které 
město zajišťuje pro vybrané skupi-
ny obyvatel, by měly být i v této tě-
žké době zachovány,“ doplnil. 

Co se týká ztráty,  město bu-
de kompenzovat Dopravnímu 
podniku měst Mostu a Litvíno-
va ztrátu za provoz MHD v le-
tošním roce zhruba pětadvace-
ti miliony korun. Za první po-

loletí hradilo město dopravci 
ztrátu kolem 11 mil. Kč. Ve dru-
hém pololetí stoupla na zhruba 
13 mil. Kč „Částka za druhé po-
loletí je vyšší, což není překvapi-
vé. Navýšení způsobily především 
ceny za energii a pohonné hmoty. 
Ztrátu bude v poměrovém akcio-
nářském podílu hradit i město Lit-
vínov,“ doplnil náměstek.                      

(sol)

Jízdenky v hromadné dopravě zatím nezdraží
MOST –  Jízdné v MHD v Mostě se prozatím nezvýší. O úpravě však 
bude muset město v novém roce jednat. Důvodem jsou především 
drahé pohonné hmoty.

Vysokoškolské vzdělání v magisterském studijním programu nebo 
vysokoškolské vzdělání v bakalářském studijním programu, výhodou 
v ekonomickém, případně technickém oboru,

velmi dobrá znalost administrace a vedení dotačních titulů z fondů 
Evropské unie, zkušenost s realizací investičních projektů, např. 
z Integrovaného operačního programu, Operačního programu životní 
prostředí, aj.,

znalost systému ISKP 2014+, případně ISKP 2021+,

vítána praxe ve veřejných službách a správě, 

schopnost samostatného úsudku a rozhodování, příjemné vystupování, 
komunikativnost, �exibilita, výborný písemný projev,

výborná znalost práce na PC – Microsoft O�ce 2010 (Word, Excel, Outlook),

výhodou zkušenosti s realizací neinvestičních projektů,

výhodou řidičský průkaz skupiny B.

do 27. 12. 2022 – 12.00 hodin.

Přihlášky musí být 
doručeny nejpozději

Statutární město Most - Magistrát města Mostu 
přijme zaměstnance/zaměstnankyni na pozici:

Další požadavky pro uchazeče/uchazečky včetně dokladů, které 
je nutno k výběrovému řízení doložit, jsou zveřejněny 

na www.mesto-most.cz - sekce „NABÍKDY ZAMĚSTNÁNÍ“

 Ing. Iva Mazurová, tel.: 476 448 222 
BLIŽŠÍ INFORMACE: 

REFERENT/KA
ODBOR ROZVOJE A DOTACÍ

POŽADAVKY: 

OBSAZENÍ NA DOBU NEURČITOU

Z zeptali jste se...
Zajímalo by mne, dokdy se 

budou cestující z  Litvínova 
do Záluží, potažmo do Mostu, 
přepravovat náhradní autobu-
sovou dopravou. Trať měla být 
údajně hotová do konce roku. 
Jak to tedy bude?    

Na dotaz odpovídá ředi-
tel Dopravního podniku měst 
Mostu a Litvínova  Daniel Du-
novský

Realizace projektu Moderni-
zace a rekonstrukce tramvajo-
vé trati Most - Litvínov v úse-
ku od Litvínov - nádraží do  Zá-
luží – otočka,  se blíží ke kon-
ci. Jsou hotové všechny mostní 
konstrukce, včetně výstavby 
dvou nových, je kompletní ko-
lejový spodek a před dokonče-
ním je kolejový svršek. Zastáv-

ky jsou v závěrečné fázi - jsou 
instalovány přístřešky a inteli-
gentní označníky. Poslední dva 
přejezdy jsou před dokončením.

V minulých dnech jsme by-
li osloveni zástupci společnosti 
ORLEN Service ČR s.r.o. ke ko-
ordinaci prací. Společnost z dů-
vodu špatného technického sta-
vu navrhuje provést opravu oce-
lové konstrukce dna u páteřní-
ho potrubního mostu včetně 
kompletního nátěru. Tyto prá-
ce ovlivní dokončení prací na 
trati, neboť není možné, v do-
bě umístění lešení nad trakčním 
vedením spustit 
elektrifikaci trati 
z důvodu bezpeč-
nosti. Jednáme 
se zástupci spo-
lečnosti ORLEN, 

aby byl na trati v nejrychlejší 
možné době spuštěn provoz. 

Lešení by se mohlo demonto-
vat do 13. ledna 2023. Násled-
ně provede zhotovitel zkouš-
ky a úpravu trakčního vedení. 
V lednu také proběhne podání 
dokumentace a potřebných do-
kladů na drážní úřad, který po 
splnění všech náležitostí mů-
že spustit zkušební provoz. Po-
kud nenastanou další neoče-
kávané komplikace, bude pro-
voz na trati spuštěn během úno-
ra 2023. Všem cestujícím se za 
komplikace omlouváme a spo-

lečně s vámi se těšíme na spuš-
tění provozu na nové trati.

(sol)

Daniel Dunovský

„Já nežertuji, paní Nováková, vy máte  
naši knihu a my máme vašeho syna!“



Počátkem letošního ro-
ku jsme se z ulice Komen-
ského přestěhovali do uli-
ce Albrechtické do penzi-
onu pro seniory. Bydlení 
v penzionu se nám líbí, je 
zde společenský život, ale 
ta docházková vzdálenost 
ke stanici městské do-
pravy je velká. Neplánu-
je město zavedení doprav-
ní linky č. 17 po České uli-
ci, jak bylo kdysi plánová-
no a kde by mohly být ale-
spoň 2 zastávky s interva-
lem jízdy třeba 1x za ho-
dinu?

Zavedení městské hromadné dopravy do ulice Česká bylo mno-
hokrát v minulosti řešeno, ale pokaždé byly návrhy zamítnuty. Dů-
vodem jsou zejména šířkové poměry ulice a nutnost likvidace mno-
ha parkovacích míst v souvislosti se zajištěním průjezdu autobu-
sů, vybudování zastávek a nástupišť pro cestující. Studie, které by-
ly v minulosti zpracovány a které řešily možnosti zavedení MHD 
do ulice Česká, předpokládaly, že v rámci zajíždění autobusů do 
ulice Česká by bylo nutné odstranění mnoha desítek parkovacích 
míst, což by bylo pro sídliště Výsluní po stránce podmínek dopra-
vy v klidu zcela devastující. S ohledem na dříve provedená rozhod-
nutí o vypuštění ulice Česká ze systému městské hromadné dopravy 
byla v předmětné ulici provedena taková dopravní a stavební opat-
ření, která v současné době již v podstatě znemožňují zajištění pro-
vozu autobusů.

Kdysi jsem zaregistroval informaci, že se zvažuje či připravuje 
cyklostezka z Čepiroh směrem na Havraň. Jaký je ohledně toho-
to vývoj? Jezdit po hlavní na kole je o život! 

Město Most má již zpracovanou studii proveditelnosti na vy-
budování cyklostezky vedoucí z Čepiroh směr Havraň. Tuto stu-
dii v současné době projednáváme s příslušnými dotčenými orgá-
ny a vlastníky pozemků, skrz které cyklostezka vede. Pokud se nám 
podaří získat veškerá souhlasná stanoviska, budeme dále pokračo-
vat v projektové dokumentaci. Jsme si vědomi, že dopravní propo-
jení pro cyklisty směrem na obec Havraň není v současnosti ideální, 
bohužel ale není případná výstavba cyklostezky bez potřebné doku-
mentace možná.

Odpovídá primátor města Mostu 
Jan Paparega
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MOST – Nad nedostatkem léka-
řů a stále se zhoršující dostup-
ností zdravotní péče nejen na 
Mostecku, ale v  celém kraji de-
batovali mostečtí zastupitelé.   

„Dostupnost zdravotní pé-
če se zhoršuje stále více. Chybě-
jí praktici, pediatři, zubaři… Li-
di to trápí. Vnímáte tuto situaci 
a je nějaká ambice, kdy by město 
mohlo být alespoň nápomocno?“ 
zajímalo zastupitele Romana 
Housku (Nezařazený).  „Zoufa-
lou situaci vnímáme a první kro-
ky se realizují, ať jsou to byty pro 
lékaře či stipendia pro studenty. 
Pokud budou nápady či recept, 
jak tomu jít naproti, jak získat 
mladé lékaře, jedině je uvítáme. 
Na pomoc vyzýváme zejména lé-
kařskou obec. Komunikace s kra-
jem i s Krajskou zdravotní fungu-
je dobře. Pomoci se určitě nebrá-
níme,“ reagoval náměstek pri-
mátora Marek Hrvol. 

„Vymýšlíme, jak lékaře přilá-
kat. Nabízeli jsme stipendia až 
půl milionu korun za dobu stu-
dia, ale nepřihlásil se nikdo. Na-
bízeli jsme kompletně vybavenou 
ordinaci zubařům, příspěvek dva 

miliony, nikdo se nepřihlásil. Ne-
ní to jednoduché,“ posteskl si 
hejtman a zastupitel Jan Schiller 
(ANO). Vysvětlil, že problém je 
také generační. Stávající prakti-
ci jsou zestárlí a mladí nechtějí 
pracovat do večera či celý týden.  
„Do budoucna to bude velký pro-

blém. Není za pět minut dvanáct, 
ale půl jedné. Už za dva roky to 
může být katastrofa,“ varoval 
hejtman. Zmínil, že kraj láká lé-
kaře i na nové byty.

S  návrhy se připojila i lékař-
ka a zastupitelka Alena Der-
nerová (Nezávislí). Upozorni-

la na pomoc UNICEF. „Nabíze-
jí finanční pomoc na vybudová-
ní ambulancí pro děti i dospělé 
při nemocnicích. Je tu na 800 dě-
tí bez kmenového pediatra, jejich 
lékařská dokumentace je roztříš-
těná. Končí pohotovosti… Je to 
opravdu špatné…“                 (sol) 

Není za pět minut dvanáct, ale půl jedné!
Mostečtí zastupitelé diskutovali o hrozící nedostupnosti lékařské péče

Americký muzikál Duch vy-
chází ze stejnojmenného filmu 
režiséra Jerryho Zuckera a sce-
náristy Bruce Joela Rubina z ro-
ku 1990. Hlavní role ztvárni-
ly tehdejší hollywoodské hvěz-
dy Patrick Swayze a Demi Mo-
oreová.

Muzikálová verze mostec-
kého divadla v režii Romana 

Meluzína zachovává původní 
děj filmu a kombinuje milost-
ný příběh s komediálními i dra-
matickými situacemi. Mostecké 
divadlo je v  pořadí teprve tře-
tím divadlem v  České repub-
lice, které muzikál Duch uve-
de. V  české premiéře ho v ro-
ce 2014 uvedlo Městské divadlo 
v Brně a o čtyři roky později jej 

uvedlo Divadlo J. K. Tyla v Plz-
ni. Role hlavních představite-
lů na mosteckém jevišti ztvár-
ní Karolína Herzinová a hos-
tující Martin Hubeňák s  Kate-
řinou Herčíkovou. Dále hrají: 
Tadeáš Horehleď, Jan Burda, 
Vít Herzina, Eliška Matzkeo-
vá, Michaela Krausová, Veroni-
ka Týcová a Jakub Dostál. Com-
pany: Ráchel Borovská, Pav-
lína Černá, Tereza Drábková, 
Tereza Kuželková, Eliška Lešá-
ková, Lucie Rousová, Micha-
ela Srbová, Kristýna Synková, 
Pavel Čirip, Jan Holštajn, Lukáš 
Kofroň, Lukáš Komínek a Jan 
Vozáb. Herecké zkoušky jsou 
velmi náročné jak po choreo-
grafické, tak i po pěvecké strán-
ce. Herci budou tančit a zpívat 
s živou kapelou na jevišti.

O čem Duch je?
Bankovní úředník Sam 

a umělkyně Molly se přestěhují 
do svého nového new yorského 
bytu. Začínají společný život. 
Jsou zamilovaní, bydlí v  jed-
nom z  nejúžasnějších měst na 
světě a  chtějí se vzít. Jenže do 
jejich idylického života vstoupí 
tragédie. Sam je při nešťastném 

incidentu zastřelen. A v ten mo-
ment se ve zdánlivě obyčejném 
příběhu objeví nadpřirozené 
skutečnosti. Samův duch (du-
še) totiž zůstává na zemi, ne-
boť nenalezne klid, dokud ne-
objasní Samovu nespravedlivou 
smrt. Samovo úmrtí totiž neby-
lo tak náhodné, jak by se mohlo 
zpočátku zdát. Samův duch ko-
munikuje s okolím prostřednic-
tvím „média“ a šarlatánky Mae. 
Ve filmu ji hrála Whoopi Gold-
bergová a  za roli dostalaOscara. 
Oscara získal i scénář.

(nov)

Předvánoční divadelní premiéra: muzikál DUCH
MOST - Městské divadlo v Mostě uvede v pátek 23. prosince  posled-
ní činoherní premiéru letošní divadelní sezony. Romantický americ-
ký muzikál o lásce až za hrob „Duch“. 

Jan Paparega

Kolem mosteckých popel-
nic  je neustálý nepořádek hlav-
ně díky objemnému odpadu. 
Mostečtí dobře chápou, že hlav-
ními viníky nejsou „popeláři“, 
neboť je v ulicích vídají ve stá-
le větší svozové frekvenci. Na vi-
ně jsou sami lidé, v drtivé vět-
šině z lokalit, které jsou známé 
osídlením tak zvaných nepři-
způsobivých. V poslední době 
lidé čím dál peprněji komentují 
stav, kdy je okolí  popelnic chao-
ticky zavaleno odpadem nejrůz-
nějšího druhu. „Lidé jsou schop-
ni k popelnicím odvléct, většinou 
pod rouškou tmy, cokoliv. Mat-
race, skříňe, postele, kuchyňské 
linky, pneumatiky, vany, umy-

vadla, zkrátka vše, co se jim ne-
hodí a nevejde se do popelnice,“ 
říká ředitel Technických služeb 
města Mostu Václav Zahradní-
ček a dodává: „Ačkoliv se tak dě-
je, popeláři nejsou povinni auto-
maticky uklízet odpad tohoto ty-
pu kolem černých popelnic. Nic-
méně, nechceme a nemůžeme 
mít v našem městě nepořádek.“ 
Podle ředitele lidé objemný ne-
pořádek odkládají jednak kvů-
li neznalosti, ale na velké vině je 
bezohlednost. Technické služby 
jsou doslova zavalené velkoob-
jemovým odpadem. „Každý mě-
síc odvážíme od popelnic spoustu 
tun odpadu, který lid odloží ved-
le popelnic. Jen za listopad to by-

lo 17 tun tohoto odpadu!“ dodá-
vá ředitel. Lidé by si podle jeho 
slov měli uvědomit, že se odklá-
dáním velkokapacitního nepo-
řádku ve městě vystavují poru-
šení zákona, za což jim hrozí až 
padesát tisíc pokuty, při opako-

vaném jednání až sedmdesát ti-
síc. 

Už zanedlouho by problém 
mohly vyřešit nové kamery, kte-
ré detekují pohyb a které pořídi-
la mostecká městská policie.

(nov)

Situace u popelnic je ostudná a kritická
Pomoci by měly nové policejní kamery

MOST - Nepořádek,  binec a svinčík kolem popelnic, který  už mnoh-
dy připomíná smetiště, je samostatnou kapitolou Technických slu-
žeb města Mostu. Situace je kritická, ostudná a neustále se opakuje. 

Někdy je až neskutečné, jaký  nepořádek umí lidé u popelnic udělat.

Dostupnost zdravotní péče na Mostecku se stále zhoršuje. Město ve spolupráci s lékaři se snaží najít řešení.

Varhanní koncert
s Kateřinou Brožovou

MOST – V kostele Nanebevzetí Panny Marie se 26. prosince od  17 do 
18 hodin uskuteční varhanní koncert.

Hostem již tradičního koncertu bude herečka a zpěvačka Kate-
řina Brožová, která zazpívá  nejhezčí vánoční melodie ze svého  re-
pertoáru. Vstupné je zdarma, vstupenky v místě konání. Organizá-
tor doporučuje velmi teplé oblečení.                                                (nov)

Betlémské světlo
dorazí také do Mostu

MOST - Skautští kurýři přivezou 
17. prosince vlakem R-612 Kruš-
nohor betlémské světlo. V Mostě 
lze světélko vyzvednout 23.  12.  
od 16 do 18 hodin a 24. 12. od 
13 do 15 hodin na 1. náměstí.

Betlémské světlo je předvá-
noční služba skautů společnosti. 
„Je symbolem míru, naděje a přá-
telství, v náročných časech, které v posledních letech prožíváme, připo-
míná, že právě pevné blízké vztahy a vzájemná pospolitost jsou tím, 
na čem může společnost stát i v těžších chvílích,” říká David Malát ze 
skautského střediska v Mostě.

Na mostecké nádraží dorazí  plamínek zažehnutý v Betlémě 
17. prosince ve 13. 28 hodin.  Kromě Mostu bude k vyzvednutí i na 
dalších místech, která zajišťují mostečtí skauti, jako například na Les-
né, v Oseku nebo Hoře Svaté Kateřiny. Kromě české strany zajišťují 
mostečtí skauti i rozvoz betlémského světla po německé straně Kruš-
ných hor.                                                                                                        (nov)
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Z astupitelé se ptají za vás...

Předvánoční degustace 
s prohlídkou vinařství

v Johann W
TŘEBÍVLICE – Přijďte si 
17.  prosince odpočinout do 
zámeckého vinařství Johann 
W od předvánočního shonu 
a ještě se dozvědět, jak se vy-
rábí víno.

Johann W zve do své-
ho vinařství v Třebívlicích 
na řízenou degustaci pě-
ti vzorků zdejších vín spo-
jenou s komentovanou pro-
hlídkou vinné technologie. 
Pro tuto příležitost se vina-
ři navíc rozhodli uspořádat degustaci za zvýhodněnou cenu 100 
Kč místo běžné ceny 290 Kč. Časy prohlídek jsou ve 13 a v 15 ho-
din. Objednávky se přijímají pouze po telefonické domluvě na tel.  
733 532 096.                                                                                      (nov)

Španělský trenér
v Selském dvoře

BRŇANY - Do Selského dvora zavítá od 13. ledna do 15. ledna špa-
nělský trenér a jezdec Ja-
vier Simon. 

Specializuje se na Sta-
rou španělskou školu, pia-
ffe, passage, španělský krok, 
drezuru ve volnosti,  cirku-
sovou práci, drezuru, kla-
sickou jízdu a opravu pro-
blémů.  Kurz je vhodný pro 
všechny úrovně jezdců a typy koní. Minimální počet je osm jezdců, 
maximálně 11 jezdců. Dotazy na  e-mailu petra@hunackova.cz pří-
padně na whatsapp 722411321 či na fb.                                                           (nov) 

Občan požadoval otevře-
ní školního hřiště u 3. ZŠ v uli-
ci U Stadionu. „Proč město uza-
vřelo sportovní areál pro veřej-
nost, když byl  dostatečně využí-
ván. Chodilo sem hodně dětí. Je 
to hřiště ve spádové oblasti, kde 
většinou žijí sociálně slabší rodi-
ny, které nemají tu možnost, aby 
své děti přihlásily do kroužků ne-
bo sportovních oddílů,“ pozna-
menal bývalý správce sportov-
ního areálu u 3. ZŠ Karel Ma-
sopust. Upozornil, že uzavře-
né hřiště tím chátrá. „Děti se mě 
ptají, proč tam nemohou cho-
dit. Nevidím žádný důvod. Kde 
si mají zahrát fotbal, basketbal 
nebo házenou?“ zeptal se a upo-
zornil, že obdobný areál pro dě-
ti v dostupné vzdálenosti není. 
Uzavřené hřiště prý navíc svá-
dí mládež, aby se sem dostáva-

la přes plot a dělala nepořádek. 
„Zničila se už brána, koše jsou 
plné odpadků i okolo. Ptal jsem 
se na to již několikrát, ale odpo-
věď jsem nikdy nedostal,“ po-
steskl si Karel Masopust a do-
dal: „Časové rozmezí, kdy bylo 
dříve možné hřiště využívat, by-
lo možná příliš velké.  Ale moh-
la by se vymezit nějaká přijatel-
ná otevírací doba,“ navrhl. Po-
dle vedení města je ale v Mostě 
dost míst, kde si děti mají příle-
žitost zahrát fotbal, basketbal či 
další sporty. 

Ke školním hřištím 
zaznělo…

Markéta Stará, náměstkyně 
primátora (ProMOST)

„Všichni ředitelé, kromě 3. ZŠ, 
si přejí mít areál uzavřený, pro-

tože investují spoustu finančních 
prostředků. Pokud nikdo na dě-
ti nedohlíží, zařízení se ničí. Má-
me dost sportovních areálů, kde 
si mohou děti hrát. Pokud chtějí 
využít sportoviště na škole, musí 
být osoba, která na ně dohlédne, 
a pak není problém je využívat. 
Některé školy si správce či dohled 
vyřešit umí. Deset škol si napří-
klad shání prostředky prostřed-
nictvím Úřadu práce a veřejně 
prospěšných prací nebo z dotač-
ních programů.“

Milan Rybák, zastupitel 
(SMM) 

„Jestliže děláme krásná mul-
tifunkční hřiště a výsledkem je, 
že je zavřená brána, je to špatně. 
Měli bychom dětem cestu na hři-
ště usnadnit, nabízet, ba je i nu-
tit, aby na hřiště chodily. I přes to, 
že je dnes situace složitější a že to 
něco stojí.“ 

Roman Houska,  zastupitel 
(Nezařazený)

„Ředitelé si mohou prostřed-
ky na správce sehnat. Někteří to 
umějí, jiní ne, anebo chtějí mít 
areály zvřené. Chápu, že je pro 
ně jednodušší nikoho neshánět 
a vyřizovat složitou agendu.“ 

Jiří Nedvěd, zastupitel (SMM)
„Apeluji, abychom hřiště ote-

vřeli a našli způsob, jak ničení 
majetku zamezit. Mohou se na 
hřiště umístit kamery, dohlížet 
strážníci apod.“

Marek Hrvol, náměstek pri-
mátora (ProMOST)

„Hřiště se neruší, mají jen ji-
ný provozní řád. Ředitelé mají 
zodpovědnost za majetek a režim 
tam musí být. Celou věc řešíme 
již delší dobu a budeme se bavit 
i o tom, jak by měla být provozo-
vána. Cílem města je, aby spor-
tovalo co nejvíce dětí a měly ty-
to možnosti. Zároveň se ale mu-
sí najít řešení, aby se neničil ma-
jetek.“     

  (sol)

Zastupitelé řeší otázku:  
„Proč se uzavřela školní hřiště?“
Marek Hrvol: „Celou věc řešíme již delší dobu“ 

Odpady za poplatek?
Zda mají obyvatelé Mostu 

očekávat poplatky za svoz ko-
munálního odpadu, chtěl vědět 
zastupitel Roman Houska (Ne-
zařazený).  Vedení města  při-
pustilo, že téma poplatků za od-
pady bude řešit. „Pokud bychom 
chtěli změnit vyhlášku, není to 
časově a technicky možné ani 
v  příštím roce. Občané se pro-

to do té doby nemusejí obávat. 
Je však turbulentní období,ros-
tou náklady na všechno, tedy 
i za odpad. Letos je v  rozpočtu 
na odpady vyčleněno 65  milio-
nů a v příštím roce už to bude 
70 milionů. Logicky proto zave-
dení poplatku zvažujeme. Chce-
me mít i srovnání, jak to ře-
ší ostatní samosprávy v  repub-
lice, abychom případně zvážili, 
zda některé skupiny zvýhodnit,“ 
sdělil náměstek primátora Ma-
rek Hrvol (ProMOST).  

Někteří zastupitelé chváli-
li město, že se zlepšuje ve třídě-
ní odpadu. „Jsou tu zabudovaná 
odpadová hnízda a nádoby. Za-
bírají kampaně. Most byl ve tří-
dění outsiderem, teď se poma-

lu zvedá. Když lidé budou od-
pad odklánět z černých popel-
nic a mnohem více třídit, tak je 
to finančně nepostihne v tako-
vé míře,“ dodala zastupitelka za 
ANO Berenika Peštová.  

Veřejné osvětlení
Zastupitel Pavel Lisic-

ký (SMM) interpeloval vede-
ní města k veřejnému osvětlení. 
Zajímalo ho, jaká je situace ko-
lem výběrového řízení na sprá-
vu  a v  jaké fázi je jeho rekon-
strukce a modernizace. Odpo-
věděl vedoucí odboru investic 
František Jirásek: „Zadávací ří-
zení na Správu a údržbu veřej-
ného osvětlení probíhá. Byla po-

dána nabídka jediného účastní-
ka, avšak cena překročila před-
pokládanou hodnotu. V  úvahu 
proto připadá zrušení zadáva-
cího řízení.“ Zakázku na sprá-
vu a údržbu osvětlení město 
muselo vyhlásit, protože dobí-
há smlouva se společností Sie-
mens. Rekonstrukce a moder-
nizace veřejného osvětlení  pro-
bíhá. „Koncem října byla dokon-
čena první etapa. Obdrželi jsme 
již i dotaci v  plné výši,“ upřes-
nil František Jirásek. Nová led 
světla  jsou na  třídě Budovate-
lů po křižovatku s  ulicí J. Sku-
py a Moskevská. Další etapy by 
měly navazovat, a to až do ro-
ku 2024. 

(sol)

MOST –  Zastupitelé řešili, proč se uzavřela školní hřiště pro veřejnost. 
Debatu na toto téma rozpoutal veřejný dotaz jednoho z občanů.

Poděkování technickým službám
Chtěli bychom  touto cestou poděkovat Technickým službám 

města Mostu za úklid a udržování čistoty a pořádku v okolí ro-
dinných domků u tenisových kurtů. Poté, co se vyměnily klasické 
popelnice za polopodzemní kontejnery, je zde téměř vzorný po-
řádek, a to i díky pravidelnému odvážení bio i komunálního od-
padu. Podle zaměstnanců mosteckých technických služeb, kteří se 
o vyvážení odpadových nádob starají, by se navíc téměř mohly ří-
dit hodinky. 

S velkým poděkováním technickým službám 
spokojení obyvatelé celé čtvrti 

Dotace pro hornické 
muzeum

MOST – Podkrušnohorské-
mu technickému muzeu zastu-
pitelé schválili dotaci ve výši 
300 tisíc korun.  

„V  této nelehké době se ani 
muzeum nevyhnulo problémům 
s  financováním, přestože letos 
mělo rekordní tržby i návštěv-
nost. Hornické muzeum není za 
současných podmínek schopno 
z  vlastních zdrojů provoz utáh-
nout,“ uvedl náměstek primá-
tora Marek Hrvol.  Město řeši-
lo s vedením muzea i financová-
ní na příští rok. „Situace se před-

pokládá ještě horší, ale budeme 
doufat, že se stabilizuje. V  roz-
počtu  chceme vyčlenit pro mu-
zeum  800 tisíc korun,“ doplnil 
náměstek.   

Vlastník pozemků 
u jezera nereaguje

MOST – Město vykoupi-
lo další pozemky v okolí jezera 
Most, a to kvůli majetkoprávní-
mu vypořádání v  rámci stavby 
Obnovení silnice Most – Mari-
ánské Radčice. 

Pokračuje odkup pozemků 
v  katastru Kopist a Růžodolu. 

„Pozemky jsme v minulosti vy-
pořádávali, je potřeba je vykou-
pit všechny, včetně komunika-
ce. Výkup některých bude těžký. 
Vlastník totiž nereaguje, nemů-
žeme ho zkontaktovat,“ zdůvod-
nil náměstek primátora Marek 
Hrvol. Jakmile město pozem-
ky vypořádá, daruje je i s komu-
nikací Ústeckému kraji. Do této 
doby se musí o komunikaci po-
starat Most. 

„Pokud se nepodaří vlastní-
ka zkontaktovat, přichází v úva-
hu vyvlastnění pozemků pro po-
třeby veřejné stavby,“ upozor-
nil náměstek. Pokud se nepoda-

ří do čtvrt roku zahájit jednání 
s majitelem pozemků, osloví se 
vyvlastňovací úřad. Vše by se 
mohlo podařit vyřešit do konce 
příštího roku. Za odejmutí po-
zemků se stanoví majiteli ná-
hrada, která reflektuje cenu ob-
vyklou v místě a čase. Zpravidla 
ji určí znalecký posudek. Ten ale 
může být rozporován, což by ce-
lou záležitost ještě prodloužilo. 
„Budeme dělat vše, aby se nám 
v  co nejkratším možném čase 
podařilo stavbu vypořádat. Ne-
ní nezbytně nutné, aby město by-
lo vlastníkem této komunikace,“ 
ujistil ještě Marek Hrvol.     (sol)   

K rátce z Mostu
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PONDěLÍ
Celerový krém 35 Kč

150 g Cikánská hovězí pečeně s dušenou rýží 155 Kč
150 g Kuřecí roláda s nádivkou, bramborovou kaší  
 a polníčkovým salátem 139 Kč
350 g Pikantní listový salát s čerstvou zeleninou, pečenými  
 brambory, vařeným vejcem a hovězím roastbeefem 145 Kč

ÚTERÝ
Pikantní maďarská čočková s uzeninou 35 Kč

150 g Pomalu tažená vepřová pečeně na houbách  
 s bylinkovými knedlíčky 145 Kč
350 g Kuskus salát s trhanými listy salátu, zeleninou  
 a pečenými kousky lososa 155 Kč
350 g Lasagne Bolognese se sýrem grana padano 145 Kč

STŘEDA
Zelná s klobásou 35 Kč

150 g Smažené kuřecí medailonky v bylinkové krustě  
 se šťouchanými brambory, sýrový dip 139 Kč
350 g Plněné bramborové knedlíky uzeným masem  
 s dušeným zelím a smaženou cibulkou 145 Kč
350 g Těstovinový salát se zeleninou, šunkou, sýrem  
 a vařeným vejcem 140 Kč

ČTVRTEK
Dršťková  35 Kč

150 g Hovězí na česneku s dušeným špenátem  
 a bramborovými knedlíky 155 Kč
150 g Kuřecí prso pečené ve slanině s žampionovou  
 omáčkou a zeleninovou rýží  139 Kč
350 g Fusilli all‘ amatriciana se sýrem grana padano 140 Kč

Druhy alergenů obsažených v pokrmech na dotaz u obsluhujícího personálu.

STÁLÉ TÝDENNÍ MENU (PO–ČT)
Hovězí vývar s masem, zeleninou a domácími nudlemi 30 Kč

150 g Smažený kuřecí řízek s bramborovou kaší,  
 trhanými salátovými listy a citronem 139 Kč
340 g Pečené kachní stehno s dušeným červeným zelím  
 a restovanými bramborovými noky s bylinkami 199 Kč
150 g Zapečená aljašská treska s cuketou, lilkem a sušeným  
 rajčetem se šťouchanými brambory 149 Kč

POLEDNÍ MENU
19. 12. – 22. 12. 2022

Při objednávce hlavního chodu
je voda v ceně menu. 

Výdej poledního menu 11:00–14:00 hod.
Na stravenky vracíme do 10 Kč

Diskusi otevřela zastupitelka 
Hana Aulická Jírovcová (SMM). 
„Patřím spíše do skupiny, kte-
rá se staví k nové  identitě nega-
tivně. Zajímalo by mě, kdo roz-
hodoval, že to bude zrovna ten-
to typ a jaký byl průběh  zakáz-
ky za 500 tisíc korun?  Jsem asi 
konzervativní. Vím, že žijeme 
v  jiné době a asi to bylo myšle-
no dobře. Za mě se ale například 
předešlé logo k Mostu hodilo ví-
ce,“ uvedla.  

Vedení města  ujistilo, že za-
kázka probíhala standardně. 
„Komunikovali jsme s  více sub-
jekty a nakonec jsme vybrali stu-
dio Lemons design, s kterým by-

la velice dobrá spolupráce a ko-
munikace. Po průzkumu trhu 
byla i velmi příznivá cena. Udě-
lali jsme pracovní skupinu, kam 
jsme pozvali každého zástupce 
ze zastupitelských klubů a byla 
možnost pro všechny se zúčast-
nit a probrat to. Mrzí mě, že tu-
to příležitost všichni nevyuži-
li. Nicméně respektuji váš názor. 
Nám se ale velmi líbí,“ reago-
val primátor Jan Paparega (Pro-
MOST).  

Zastupitelé chtěli také vědět, 
zda se vybíralo z  více návrhů. 
„Jsem rád, že máme nový vizuál, 
i když dvojsmyslné heslo ´Máme 
toho dost´ je občas zvoleno velmi 

nešťastně, jako v případě Turistů 
máme dost,“ poznamenal zastu-
pitel za SMM Jiří Nedvěd.  

Nová vizuální identita ale 
sklidila s převahou  pochvalu. 
„I kraj má novou identitu. My 
jsme si například vzali admini-

strátora  a celé to bylo o 300 tisíc 
dražší. Most to zvládl velice dob-
ře. Vždy se najde skupina lidí, 
kterým se to nelíbí.  Mně se no-
vá identita Mostu líbí,“ zhodno-
til hejtman a zastupitel za ANO 
Jan Schiller.                (sol)

Politici nad novou vizuální identitou
MOST – Nová vizuální identita města Mostu si našla u zastupitelů 
své příznivce i odpůrce. 

Za umožnění pořádání mis-
trovství republiky v přespolním 

běhu mládeže v areálu Benedikt 
poděkoval zastupitel Milan Ry-

bák. „Obrátili jsme se na správce 
areálu na poslední chvíli. Přesto-
že to bylo pozdě, vyšli nám vstříc 
a udělali vše, aby  areál zpřístup-
nili a umožnili využít krásné pro-
středí hostujícího oddílu. Všich-

ni nám tento areál závidí a byli 
jsme vyzváni, abychom požádali 
o uspořádání mistrovství i v roce 
2024. Byl bych velmi rád, kdyby 
se to podařilo,“ řekl  zastupitel.

(sol)  

Benedikt nám všichni závidí!
MOST – Pochvalu si vysloužil sportovně rekreační areál Benedikt. 
Nadchl totiž účastníky republikového mistrovství v  orientačním 
běhu mládeže, který se tu letos konal.    

Spolek vznikl kvůli nespo-
kojenosti místních při řešení 
problémů v  této městské části. 
Hlavním cílem bylo navázat ko-
munikaci s vedením města, jed-
notné zastupování občanů, zlep-
šování zdejšího života a soused-
ských vztahů, podpora kultury 

a sportu. „Výsledek předčil naše 
představy. Téměř okamžitě zača-
la spolupráce a řešení našich po-
žadavků. Díky podpoře města se 
nám podařilo uspořádat spole-
čensko-kulturní akci Pálení ča-
rodějnic. Začalo se také budovat 
a opravovat.  Postupně se změ-

nil zatvrzelý názor místních, že 
na nás město kašle a nic se tu 
dít nebude,“ uvedl Miroslav Ví-
tek. Vyzdvihl především pro-
jekt Hejbni Mostem!, kdy se po-
dařilo vysoutěžit moderniza-
ci místního dětského hřiště za 
zhruba 900 tis.Kč „Do nového 
volebního období jsme předsta-
vili body, které by bylo zapotře-
bí vyřešit, aby mohly být investi-
ce rozumným způsobem rozlože-

ny do následných let a postupně 
se naše příměstská část zlepšova-
la. Děkujeme za náš spolek vede-
ní města  za podporu a přátelský 
přístup, ale i vedoucím odborů 
a jejich pracovníkům za vstříc-
nost a osobní nasazení. Poděko-
vání patří i vedení technických 
služeb a zaměstnancům, kteří též 
řešili záležitosti týkající se Sou-
še,“ dodal Miroslav Vítek. 

(sol) 

Soušští: „Zatrvrzelý názor, že  
na nás město kašle, se změnil“

MOST – S pochvalou na adresu vedení města a technických služeb 
vystoupil předseda spolku „Soušáci za lepší Souš“ Miroslav Vítek. 
Poděkoval, že město se věnuje problémům zdejších obyvatel.

FajnTelka přináší především 
podporu pro chytré televize zna-
ček Samsung, Sony, Philips, LG, 
a další set-top boxy Android TV, 
Google TV, Apple TV, nebo tele-
fony nebo tablety se systémy An-
droid a iOS. Mezi novými funk-
cemi najdou uživatelé  možnost 
vlastních nahrávek pořadů až 
120 hodin nebo přehledný a kva-
litní TV program. Sledování od-
kudkoli v Evropské unii je samo-
zřejmostí. 

Recept na pohodové 
sledování vánočních 
pořadů s FajnTelkou 
Stáhnete si do smart TV apli-

kaci FajnTelka, zavoláte 800 707 
077 nebo přijdete do perníč-
ky provoněného Zákaznického 
centra společnosti WMS, kde na 
vás čekají každý všední den mezi 
8. a 16. hodinou. Více najdete na 
www.wms.cz. 

(nov)

WMS TV se mění na FajnTelku
MOST - Televize WMS TV se mění na FajnTelku. Od 1. 1. 2023 bude 
probíhat u stávajících zákazníků převod služby WMS TV na novou 
televizi FajnTelka. Ta zcela nahradí původní službu. 

MOSTEČTÍ LVI 
MOST – Hokejový klub MOSTEČTÍ LVI se 17. prosince od 

17.30 hodin utká v domácí A – BENET Areně s HC Wikov Hronov. 
Ve středu 21. prosince vyjedou MOSTEČTÍ LVI do Děčína, kde hrají 
od 18 hodin s HC Děčín. První novoroční turnaj odehrají MOSTEČTÍ 
LVI s HC Příbram na zimním stadionu v Příbrami, a to 4. ledna. 

Aquadrom o svátcích
MOST – Technické služby města Mostu, které provozují mostecký 
Aquadrom, upozorňují na vánoční provozní dobu koupaliště.

24. 12.  od 9 do 13 hodin 
25. 12. od 15 do 21 hodin
26. 12. od  9 do  21 hodin
27. 12. od 6 do 21 hodin
28. 12. od  9 do 21 hodin  
29. 12. od  6 do 21 hodin
30. 12. od 9 do 21 hodin 
31. 12. od 9 do 13 hodin
1. 1. 2023 od 15 do  21 hodin
2. 1. 2023 od 12 do 21 hodin
3. 1. 2023 od  6 do 21 hodin
 

MOST - Členové A-mužstva FK 
Baník Most Souš Ruda Novák, 
Ondra Novický, Honza Nejedlý, 
Michal Nguyen a Jarda Belaň  
odstartovali malou výzvu pro 
další sportovní kluby v okolí, 
aby rovněž podpořili sbírku na 
nový invalidní sportovní vozíček 
pro 16letého Láďu. Cena voízíku 
se pohybuje okolo 120 000 Kč.

Ladislav je 16letý chlapec, 
kterému se obrátil život naru-
by. Před dvěma lety prodělal 
zánět míchy a bojoval o život 
v motolské nemocnici. Nemoc 
ho upoutala na invalidní vozík, 
avšak jako bývalý aktivní spor-
tovec se Láďa nevzdává a hle-
dá možnosti jak zůstat u spor-
tu. Kromě paraflorbalu zkouší 
i další sporty pro vozíčkáře ja-
ko kvadrurugby nebo parahoc-
key. Nový odlehčený a techno-

logicky vylepšený vozíček by se 
mu velmi hodil. 

Mostecký fotbalový klub se 
pokusil zviditelnit  charitativní 
aktivitu Rotaract clubu na mos-
teckých vánočních trzích  a po-
zvat další zájemce, kteří jednou 

mohou pít pro dobrou věc. „Pi-
jeteprodobrouvěc“ se  jmenuje 
i hashtag pro šíření na sociál-
ních sítích. Cílová částka je sta-
novena na 120 tis. Kč. Pokud 
ve vánočním shonu najdete 
trochu času a budete mít chuť 

na tradiční vánoční svařák, za-
stavte se u stánku Rotaract clu-
bu a přispějte na nový sportov-
ní vozíček, stejně jako fotbalis-
té A-mužstva FK Baník Most  
Souš.                                     

(nov)

Mostečtí fotbalisté přispěli na nový vozík pro Láďu

V NABÍDCE 12 DRUHŮ 
STÁČENÝCH VÍN 

VYROBENÝCH V ČR

Najdete nás v hypermarketu
Albert, ulice Velebudická

Mostečtí fotbalisté s Láďou.
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Sourozenci
Už jako dítě měl v sobě Jonatan 

více krutosti než ostatní děti. Rád 
se díval, když někdo jiný prožíval 
bolest, strach, tíseň. Uvnitř hru-
di mu vždy začal hořet malý pla-
mínek, od kterého se šířilo pří-
jemné teplo postupně do posled-
ní buňky těla. Miloval to teplo, kte-
ré ho tak trochu vzrušovalo. Bylo 
tak moc příjemné. Už jako malé 
dítě pochopil, že chce cítit to tep-
lo častěji a začal situ-
ace, kdy se plamínek 
rozhořel, vyhledávat. 
Když byl o malinko 
starší, už mu nestači-
lo jen se dívat. Uvědo-
mil si, že ten oheň za-
žehne mnohem rychle-
ji, pokud bude aktivní. 
A začal být na všechny 
ve svém okolí zlý. Dě-
ti ve školce se ho bá-
ly, ubližoval zvířatům, 
pro ránu nebo kousa-
nec nikdy nešel daleko. Bylo mu 
osm let, když se narodila Nataša. 
Malá sestřička byla jediný tvor na 
planetě, kterému neměl chuť pů-
sobit bolest. Vysloveně mu vadilo, 
když holčička plakala. A tak sedá-
val u její postýlky a vyprávěl jí své 
příběhy. Rodiče nikdy nerozumě-
li, co jejich syn Nataše šeptá, ale 
holčička vždy ztichla a uklidnila 
se. Neslyšeli, jak jí Jonatan vyprá-
ví, co všechno ten den vyváděl a ja-
ké má fantazie o působení bolesti. 
Když začala Nataša chodit, nehnu-
la se od bráchy. Všude za ním lez-
la, pořád chtěla být s ním. A on si 
s ní hrál, vyprávěl jí své příběhy, 
staral se, aby se jí nic nestalo. Když 
byl ve škole, byla Nataša protivná, 
zlobila, brečela, domáhala se svého 
bratra. Jen se Jonatan vrátil, změ-
nila se jako mávnutím proutku na 
nejhodnější holčičku. Ve věku, kdy 
už si Nataša dokázala říct, co chce, 
vybrečela si na rodičích, aby moh-
la mít s Jonatanem společný po-
koj. Jonatan souhlasil, a tak se Na-
taša stěhovala ze svého pokojíčku 
k bratrovi. Často si v noci, když 
měla zlé sny, přelezla ze své poste-
le k Jonatanovi pod peřinu a spo-
kojeně a s pocitem bezpečí usínala 
s hlavou na jeho rameni. Nevadi-
lo jí, že se jí zdává právě o věcech, 
o kterých jí vyprávěl Jonatan. Ne-
bo o tom, co Jonatan dokázal udě-
lat zvířatům. Sousedově kočce, sý-
korce, kterou chytil na krmítku, 
králíčkovi, kterého Nataša dosta-
la od babičky. Nikdy si to zlé ne-
spojovala s bratrem. Byl jen Jona-
tan, její velký bráška a ochránce, 
a všechno ostatní. Když bylo Jona-
tanovi devatenáct let a akorát do-
končil střední školu, oba jeho ro-
diče zemřeli. Odjížděli v noci z ná-
vštěvy od příbuzných. Jonatan řídil 
své nové auto, které dostal k osm-
náctinám. Jedenáctiletá Nataša je-
la s ním. Rodiče ve svém voze před 
nimi. Nataša usnula, a tak nevidě-
la, co se vlastně stalo. Neviděla, že 
Jonatan vytlačil otce ze silnice. Ne-
viděla, že po nárazu do stromu zů-
stali matka i otec v autě uvězněni. 
Neviděla Jonatana, jak se s potěše-
ním a vzrušením dívá, když zača-
lo auto hořet. Vzbudily ji až sirény 
hasičů a záchranářů, které na mís-
to přivolali další náhodní kolem-
jedoucí. Strašně se vyděsila, když 
zjistila, že venku ve tmě blika-
jí světla a Jonatan není v autě s ní. 
Pak ho ale uviděla stát s nějakými 
lidmi na okraji vozovky a rázem 
se uklidnila. Jonatan byl v pořád-
ku, už se nemohlo nic stát. Zprá-
vu o smrti rodičů vzala zdánlivě 
v klidu. Hlavně, že byl bratr živý. 
S Jonatanem zůstali bydlet v bytě 
po rodičích. Starší bratr získal Na-
tašu do péče. Začal chodit do prá-
ce. Říkal jí, že se nemusí bát, on se 
o ni postará. A Nataša se nebála. 
Večer sedávali s bratrem u svíček 
a on jí vyprávěl, co komu udělal 
a plánoval, co budou dělat spolu, 

až bude Nataša starší. Bylo jí čtr-
náct let, když si poprvé spolu vyšli. 
Nataša byla krásná dívka. Na svůj 
věk vyspělá, s přesnou kombinací 
nevinnosti a vyzývavosti. Usadila 
se do baru, který vybral Jonatan, 
a usrkávala colu. Jonatan jí přesně 
řekl, co se bude dít, a tak jen če-
kala. Jak bratr předpověděl, neče-

kala dlouho. Přisedl 
k ní muž, který jí na-
bídl další drink. Tento-
krát s kapkou alkoho-
lu. Usmála se, jak ji to 
Jonatan naučil, a špit-
la, že by chtěla z baru 
odejít. S ním. Muž ne-
přemýšlel. Viděl jen tu 
holčičku s nalíčený-
mi rty, které slibova-
ly veškeré slasti světa. 
Odvedla muže do ne-
dalekého parku. Ve-

dl ji za ruku, na tmavém místě za-
stavil a přitáhl ji k sobě. Cítila je-
ho ruce na svém těle. Tiskl ji k so-
bě a hladově líbal. Bylo jí trochu 
špatně a zároveň byla trochu zvě-
davá, jak dlouho to bude Jonata-
novi ještě trvat. Když dopadla rána 
na hlavu toho muže, jen hekl a sve-
zl se na zem. Maličko se na Jona-
tana zlobila. Nechal ji s tím chla-
pem příliš dlouho. Auto parkovalo 
opodál. Jonatan naložil omráčené-
ho do kufru a spoutal ho na rukou 
i nohou. Odjeli k jedné opuštěné 
stodole za městem. Už tam spolu 
několikrát byli. To bylo to místo, 
kde Jonatan pozoroval zvířata, kte-
rá před tím polil benzínem a zapá-
lil. Věděla, co bude. Jonatan jí řekl, 
ať počká v autě. A tak čekala. Však 
on jí to bude večer Jonatan vyprá-
vět. Měla to tak raději. Dívat se 
na bolest a trápení jiných nesnes-
la. Ale poslouchat bratrův šepot 
milovala. Viděla, jak bratr táhne 
spoutaného a bránícího se chlapa 
za stodolu. Zmizeli jí z očí, chví-
li se nic nedělo, pak slyšela strašli-
vý řev. Postupně se měnil ve sténá-
ní, až umlkl úplně. Jonatanovi ješ-
tě nějakou dobu trvalo, než ohoře-
lé tělo zakopal. Nataša zatím v autě 
usnula. Za týden seděla v kratič-
ké sukénce v jiném baru a čekala, 
až si k ní někdo přisedne. Když je-
li s Jonatanem ke stodole s nákla-
dem v kufru po čtvrté, řekl jí bratr, 
že je čas, aby zmizeli. Musí změnit 
město. Tady už to pro ně není bez-
pečné. Ještě jeden večer a odstěhu-
jí se na druhou stranu republiky. 
Bylo jí to jedno. Hlavně, že bude 
s Jonatanem. Ten poslední chlap 
byl jiný. Nedíval se na ni tak mls-
ně a trochu provinile, jako ti před 
ním. Spíš s chladným zájmem. Na-
taša přemýšlela, koho jí ten člověk 
připomíná. Když spolu vyšli z ba-
ru, zamířila k opuštěné uličce, kde 
na ně měl čekat podle domluvy Jo-
natan. Muž ji však najednou pev-
ně sevřel, na ústa přitiskl dlaň a za-
táhl do tmavého průchodu. Chtěla 
se bránit, ale byla příliš malá a sla-
bá, na toho chlapa jí síla nestači-
la. Stiskl jí hrdlo, ztratila vědomí. 
Probrala se v kufru jeho auta. Na-
padlo ji, jestli Jonatan stále ještě 
čeká v té uličce. Když auto zastavi-
lo a chlap ji vytáhl z kufru ven, by-
lo jí jasné, že je s ní zle. Uvědomi-
la si, koho jí ten člověk připomí-
ná. Příliš dobře znala svého bratra 
a oči toho muže byly stejné. Pohá-
něla je stejná touha. Jonatan čekal 
ten večer na Natašu marně. Ne-
našel ji ani v baru, nebyla doma. 
Marně ji všude hledal. Nakonec se 
z města odstěhoval, ale sestru hle-
dat nepřestal. Teprve po několi-
ka letech našel houbař v lese kos-
ti, které zvěř vyhrabala z mělkého 
hrobu. Jednalo se o mladou dív-
ku. Její kosti byly ještě před smr-
tí polámané. Podle koronera trva-
lo dlouho, než dívka našla ve smr-
ti úlevu.                                    (pur)

soudnička

MOST - Vstupenky na největší 
motoristickou událost příštího 
roku na Autodromu Most jsou 
už v prodeji! Základní vstupné 
na mistrovství světa superbiků 
WorldSBK Czech Round nabízí 
Autodrom Most za velmi přízni-
vou cenu. Podnik nabídne nové 
možnosti ubytování, parkování 
motorek a řadu dalších novinek 
a vylepšení.

Mistrovství světa superbiků 
se uskuteční 28. – 30. července. 
Základní jednodenní vstupen-
ku lze nově pořídit již za 750 Kč, 
což je více než o polovinu mé-
ně než v minulých letech. Výraz-
né snížení ceny umožnilo rozdě-
lení vstupenek na divácký svah 
a paddock, které se dříve nabí-
zely dohromady v rámci jednot-
ného vstupného. Kdo chce sledo-
vat jen samotné závody z divác-
kého svahu, vystačí se základním 
vstupným. Pro fanoušky, kteří si 
chtějí užít atmosféru z  bezpro-
střední blízkosti přímo v  pad-
docku, kde mohou nahlédnout 
do zázemí týmů, a kde budou 
probíhat také autogramiády, se-
tkání s  jezdci, pódiové show 
a další tradiční fanouškovské ak-
ce spojené se šampionátem svě-
tových superbiků, je určena vstu-
penka v ceně 1 500 Kč, opravňu-
jící ke vstupu do paddocku.

 Základní víkendová vstupen-
ka  zahrnující i páteční program 
pak v  předprodeji nově vyjde 
na 1 500 Kč. V rozšířené varian-
tě se vstupem do paddocku je to 

2 890 Kč. Pro návštěvníky, kteří 
přijedou na motorkách, přibyla 
také zajímavá nabídka parkování 
uvnitř areálu, spojená s možnos-
tí připojit se k hromadné spanilé 
jízdě po okruhu, která se pojede 
vždy po závodech v sobotu a ne-
děli v podvečer.

V  prodeji jsou už také  VIP 
vstupenky za 5 990 Kč, které za-
hrnují vstup do paddocku, par-
kovné, VIP hospitality přímo 
nad boxy, paddock tour, pit walk 
a další. 

Další velká novinka se týká fa-
noušků, kteří vyrazí na superbi-
ky do Mostu na celý víkend. Na 
břehu přilehlého jezera Most, 
kde nedávno vznikla nová roz-
sáhlá rekreační zóna, bude pro 
návštěvníky WorldSBK připrave-
ný plnohodnotný tříhvězdičkový 
kemp s veškerým vybavením za-
hrnujícím vše od sociálních za-
řízení, přes nepřetržitou obslu-
hu, ostrahu, elektropřípojky pro 
karavany, až po zónu pro nabí-
jení mobilních přístrojů a dal-

ší. „Příští rok se pojedou superbi-
ky v Mostě potřetí a věříme, že se 
nám podaří přilákat opět ještě ví-
ce návštěvníků. Snažíme se divá-
kům vycházet maximálně vstříc, 
neustále pracujeme na zlepšování 
našich služeb a syne rgie dvou za-
jímavých podniků, jako je World-
SBK a The Most Fest, určitě doká-
že nabídnout zajímavý víkend fa-
nouškům i celým rodinám,“ říká 
Josef Zajíček, předseda předsta-
venstva společnosti Autodrom 
Most.                                       (nov)

Vstupenky na světový závod  
superbiků v prodeji

Až o polovinu levněji a s novinkami!

Mistrovství světa superbiků WorldSBK Czech Round během závodního víkendu letos v létě přilákalo bezmá-
la 40 tisíc návštěvníků.

Městská správa sociálních služeb

MSSSPF 2023
Přejeme Vám klidné prožití vánočních svátků a šťastný
nový rok, pevné zdraví, neutuchající optimismus, dobrou
vůli, dobročinnost, houževnatost, lhostejnost ke zbytečnostem,
mírnost, nekolísavost, pevnost, rozhodnost, rozvážnost,
shovívavost, snášenlivost, starostlivou pozornost k přátelům,
šlechetnost, štědrost, trpělivost v nesnázích, uměřenost,
uvážlivost, vyrovnanost, vlídnost a mnoho dalšího,
co se koupit nedá, ale jsme toho schopni všichni
a dokonce to ani nic nestojí.

Rok 2022 byl rokem rozvoje péče o zaměstnance.

Ten příští rok bude rokem rozvoje péče o naše uživatele
a jejich rodinné příslušníky.

Ing. Luboš Trojna,

Ing. Lenka Maňáková,

ředitel

hlavní ekonomka

P o d á m e r u k u v š e m, k t e ř í n á s p o t ř e b u j í.

Těšíme se na spolupráci

Děkujeme za spolupráci všem našim zaměstnankyním,
zaměstnancům, děkujeme našemu zřizovateli statutárnímu
městu Most i magistrátu, děkujeme partnerům.

MOST – Už naposledy si děti od 
5 do 12 let mohou 19. prosince  
užít Vánoční dílničky s mostec-
kými strážníky. 

Stačí si přinést jednu čistou 
hladkou sklenici, například od 
okurek, hrneček na čaj, kte-
rý si dítě po skončení akce od-
nese domů a může se začít tvo-
řit. Děti budou vyrábět lucer-
ničky, ozdoby, přáníčka a další 
vánoční věci. Vyrábět se bu-
dou také přáníčka pro senio-
ry, která strážníci předají kli-
entům Městské správy sociál-
ních služeb v Mostě. „Děti udě-
lají něco pro radost nejen sobě, 
ale i ostatním. V tomto přípa-
dě seniorům MSSS Most. Akci 
pořádají strážníci v rámci  pre-
ventivní činnosti,“ říká ředitel 
Městské policie Most Jaroslav 
Hrvol. 

Vánoční tvoření probíhá v In-
formačním centru prevence kri-
minality Městské policie Most 

v pasáži U Lva. Každý účastník 
se musí předem přihlásit od 8 do 
14 hodin u strážnice Lucie Švá-

bové na tel. 731 633 356 nebo na 
476 448 720. Akce probíhá od 
15.30 do 17 hodin.                (nov)

Vánoční tvoření pro děti se strážníky

Děti se baví s mosteckými strážníky a je tomu i naopak.



Pozor na broky v pozadí!
LITVÍNOV – Lesní 

správa Litvínov upo-
zorňuje, že ve dnech 
19., 12. a 30. prosin-
ce  od 7 do 15. 30  ho-
din bude probíhat lov 
spárkaté zvěře. 

„Raději nechoďte do 
lesa, nikdo určitě nechce 
schytat broky do boku či 
pozadí,“ radí lesníci.

Společná čekaná se slíděním bude probíhat na celém území ho-
nitby  od Českého Jiřetína přes Fláje až po Mackov. Intenzivněji pak 
v lokalitách u „Puklé skály, retenční nádrže Tři smrky a Mackov-
ských luk“. Lesní správa  Litvínov žádá veřejnost, aby v této době 
omezila, respektive vůbec nevstupovala do honitby a nepohybova-
la se především ve výše vytipovaných lokalitách s předpokladem in-
tenzívnějšího lovu zvěře. „Vzhledem k použití střelných zbraní při 
lovu se chceme vyhnout riziku úrazu či smrtelného zranění. S tímto 
ohledem jsou i termíny lovu koncipovány mimo dny pracovního vol-
na,“ vzkazují lesníci.                                                                                          (nov)
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LITVÍNOV – Od Nového roku za-
čne v  Litvínově výměna nádob 
na komunální odpad. Do kon-
ce ledna technické služby musí 
stihnout vyměnit na 4 000 kon-
tejnerů po celém městě. Od 
2.  ledna začne také fungovat 
nový sběrný dvůr v areálu Hamr 
v ulici Jandečkova.  

Od začátku roku 2023 přebí-
rá odpadové hospodářství měs-
to Litvínov. Veškeré nakládání 
s odpady budou provádět Tech-
nické služby Litvínov. Stávají-
cí nádoby na odpad, které pa-
tří společnosti Marius Peder-
sen, je potřeba vyměnit a na-
hradit novými v majetku města 
a TS. „Vzhledem k množství ná-
dob nelze výměnu provést bě-
hem jednoho dne. Dohodli jsme 
se společností Pedersen, že výmě-
na bude postupná. Měli bychom 
to stihnout do konce ledna. Bu-
de to náročný proces, protože se 
jedná o zhruba čtyři tisíce ku-
sů nádob. Prosíme proto občany 
o toleranci a shovívavost,“ obrací 
se na občany místostarosta Ka-
rel Rosenbaum. S novým rokem 
technické služby začnou svážet 
stávající nádoby. Po výsypu na-
loží prázdnou nádobu a nahra-
dí ji novou. Stažené nádoby se 
pak odvezou do sběrného dvo-

ra, kde si je převezme vlastník.
„Zvonové kontejnery se nahradí 
plastovými 1  100litrovými kon-
tejnery v zelené barvě. DUO ná-
doby se nahradí dvěma 120litro-
vými nádobami (žlutá a modrá). 
Výměna se nebude týkat podni-

katelských nádob,“ upřesnil mís-
tostarosta.  

Všechny nádoby budou ta-
ké opatřeny čipem. „Budeme 
mít větší přehled, kolik se z  jed-
notlivé popelnice vysypalo a dal-
ší data, která nám pomohou lé-
pe přizpůsobovat svoz a naklá-

dání s  odpady,“ upozornil Ka-
rel Rosenbaum. Nové nádoby na 
odpad budou také označené lo-
gem TSL, nebude se to ale týkat 
1 100litrových kontejnerů na tří-
děný odpad vypůjčených společ-
ností EKO-KOM a.s.

(sol)

Litvínov bude mít nové nádoby na odpad 
Poplatky se zatím nezdraží!

Sběrný dvůr na novém místě
Od 2. ledna 2023 budou moci občané Litvínova vozit a uklá-
dat odpad zdarma na sběrném dvoře v hamerském areá-
lu, v ulici Jandečkova. Ukládat zde mohou stejný odpad ja-
ko  v ulici Žižkova. 

Poplatek za odpad zůstává
Poplatek za svoz komunálního odpadu  zůstává 250 Kč 
na osobu ročně. Se změnou poskytovatele  se zatím vý-
še měnit nebude, a to ani v roce 2023. 

KOMOŘANY - Projekt na ener-
getické využití komunálního 
odpadu se snaží prosadit tep-
lárna v  Komořanech již několik 
let. Poprvé jej teplárna prezen-
tovala v  roce 2011. Přestože 
projekt získal veškerá potřeb-
ná povolení, vlastní realizace 
projetu výstavby zařízení byla, 
zejména z  důvodu nedostateč-
ného legislativního rámce  v ob-
lasti odpadů, pozastavena.  Se 
změnou Zákona o odpadech se 
situace zásadně změnila a  pro-
jekt nyní postoupil do další 
fáze. 

„Dne 21. 11. 2022 bylo uveřej-
něno oznámení o zahájení zadá-
vacího řízení  na zakázku Zaří-
zení pro energetické využití od-
padů, EVO – Komořany, Most 
ve Věstníku veřejných zakázek,“ 
sdělil  technický ředitel United 

Energy Petr Mareš. V současné 
době má před sebou tepláren-
ská společnost důležitý cíl: najít 
solidního partnera pro staveb-
ní realizaci projektu. „Počítáme, 
pokud vše půjde hladce,  že zhru-
ba do jednoho roku budeme znát 
výsledek výběrového řízení a re-
alizace projektu bude dokončena 
v roce 2026,“ uvedl Petr Mareš.

V  současné době, kdy Evro-
pu obchází strašák nedostatku 
plynu, energie prudce zdražují 
a uhlí je téměř zapovězené slo-
vo, nabývá projekt ZEVO Ko-
mořany na aktuálnosti. Realiza-
ce zařízení EVO je velmi důle-
žitým prvkem procesu dekarbo-
nizace a transformace teplárny 
v  Komořanech. „Chceme spojit 

žádané a moderní s  užitečným. 
Připravujeme se na odchod od 
uhlí, které nahradíme alterna-
tivním palivem, na které je spo-
lehnutí – lokálním odpadem. 
Nabízíme tak omezení skládek, 
odstranění již nevyužitelných 
komunálních odpadů a jejich vy-
užití při výrobě tepla a elektřiny,“ 
dodal Petr Mareš.               (nov)

ZEVO Komořany se posouvá do další fáze
Teplárna vyhlásila výběrové řízení na zhotovitele stavby

V současné době má před sebou teplárenská společnost důležitý cíl: najít solidního partnera pro stavební re-
alizaci projektu.

Město předalo ocenění dětem, které se zapojily do soutěže Odpady očima dětí. Čtyřmi nejlepšími obrázky je již 
polepen první popelářský vůz, kterým se od nového roku bude v Litvínově svážet odpad. 

Hraje se v  Café Baru v  Cita-
dele každé první pondělí v mě-
síci  od 18 hodin. Účastnit se 
může deset týmů po maximál-
ně šesti členech. Týmy mohou 
poskládat jednotlivé školy, par-
ty spolužáků, ale i mladí učite-
lé. Každý soutěžní večer se hra-
je o volné vstupenky do kina Ci-
tadela.

Otázky ve Studentském kvízu 
jsou „šité“ mladým na míru. Ne-
čekejte proto žádné retro, nud-
ný dějepis, zeměpis nebo che-
mii a fyziku, i když i ty se občas 
zábavnou formou v kvízu obje-
ví. Otázky jsou z oblasti součas-
né hudby, filmu, kultury obecně, 

ale i celebrit. Nechybí ani otázky 
týkající se posledních výstřel-
ků techniky i rychlých aut nebo 
módy. Vstupné za každého čle-
na týmu je 70 Kč.                   (nov)

O Studentský kvíz je velký zájem
LITVÍNOV - Od října probíhá v Litvínově speciální Studentský kvíz! Určený je pro týmy mladých lidí do 26 
let. O kvíz je mezi studenty mimořádný zájem a většinou se hned naplní. 

Bonus pro rodiny novorozeňat
MOST – Dalších 25 rodin dostane finanční benefit pro svá novo-

rozeňata. Radní schválili příspěvek 25 žadatelům v rámci programu 
Podpora při narození dítěte. V roce 2022 bylo podpořeno 219 rodin. 
Vyplaceno bylo celkem  3,285 mil. Kč.                                                (sol)



Z  Rady města Litvínova
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Infocentra pro UNESCO
ÚSTECKÝ KRAJ - Krušnohorská hornická krajina, která je památkou 
UNESCO, by se mohla dočkat nových společných infocenter. 

O zřízení infocenter jednal náměstek hejtmana Ústeckého kraje 
Jiří Řehák se zástupci Karlovarského kraje a české části Montanre-
gion Krušné hory - Erzgebirge  s představiteli německé organizace 
Tourismusverband Erzgebirge. Společná propagace dává všem zú-
častněným smysl. Infocentra by měla být propojena a zajistit tak ná-
vštěvníkům větší komfort, informovanost i servis.                     (nov)

Nový přístroj pro studenty
LITVÍNOV – Díky Nadaci ORLEN Unipetrol Schola Humanitas  

pořídí nový přístroj pro elektrochemické měření. Potenciostat Me-
trohm 910 PSTAT mini lze využít v laboratoři, ale hlavně v terénu. 
„S touto metodou měření se středoškoláci běžně při výuce nesetkají. 
Těší mne, že studenti  si ji budou moci osvojit,“ uvedla místostarost-
ka Květuše Hellmichová.

Pult centrální ochrany zdraží
LITVÍNOV – Městská policie Litvínov střeží téměř 170 objektů 

pomocí pultu centralizované ochrany. Ceník je platný od roku 2016. 
Vzhledem k  nárůstu pohonných hmot a dalších nákladů schváli-
li radní od 1. 7. 2023 navýšení. V objektech napojených na PCO je 
potřeba také postupně vyměnit stávající vysílače za GPRS vysílače, 
které jsou pro město i přes počáteční investici ekonomicky výhodné.      

Vysavač pro hasiče
LITVÍNOV – Dobrovolní hašiči Litvínova požádali o finance  na 

nákup nového vysavače na vodu. Kromě využití při haváriích vody, 
jako je událost v ZŠ v Podkrušnohorské ulici, zvládne stroj  likvida-
ci kapalin motorových vozidel, kalů či oleje. Model HYDRA LIGHT 
přijde zhruba  na 67 tis. Kč.

V Janově nové značky a zrcadlo
LITVÍNOV – Město nechá umístit nové odrazové zrcadlo v Jano-

vě, v Mlýnské ulici, naproti výjezdu z domu č.p. 45. Má zamezit koli-
zím s jezdci na kolech a koloběžkách. Cyklisté často netuší, že v da-
ném úseku se mohou setkat s vozem.  Svislé i vodorovné značení 
upraví křižovatku ulice Jandečkova a Sklářská v Litvínově – Hamru. 
Zde se zvýšil provoz s ohledem na nové sídlo TS Litvínov. Zároveň 
je zde i nová přístavba garáží dobrovolných hasičů. Dopravní studii 
vypracovala projektová kancelář MESSOR.   

(sol)    

Když jste se stal v roce 2020 
ředitelem Vršanské uhelné 
a Severní energetické, při-
pouštěl jste, že uhlí jako zdroj 
energie pomalu končí. Stále si 
to ve světle aktuálního dění na 
trhu s energií myslíte?

Pokud si dobře pamatuji, při-
pouštěl jsem sice, že uhlí poma-
lu končí, zároveň jsem ale říkal, 
že termín konce těžby ještě není 
možné seriózně stanovit. Uhlí 
bude česká energetika potřebo-
vat minimálně dalších patnáct 
let, pravděpodobněji po střízli-
vé úvaze ale i dobu delší. Po tu 
dobu bude těžba uhlí pokračo-
vat v  přímé souvislosti s tím, 
jak česká energetika, průmyslo-
vé podniky i domácnosti budou 
potřebovat elektrickou energii 
vyrobenou z  našeho uhlí. Na-
ším úkolem je proto uhlí dál tě-
žit až do doby, dokud za něj ne-
bude mít Česká republika ade-
kvátní náhradu. Dokud nebude 
jasně stanoveno, z jakých zdrojů 
bude spotřeba energie pokryta, 
je uhlí důležitým a nezanedba-
telným prvkem českého energe-
tického mixu. To je můj názor 
z  roku 2020 a prakticky se na 
něm nic nezměnilo. Česká re-
publika stále nemá bezpečnou 
náhradu, spolehlivý a řiditelný 
zdroj energie. 

Je ještě možné v  případě 
potřeby dále těžit v lomu ČSA?

Teoreticky to samozřejmě 
možné je, prakticky by se to ale 
netýkalo naší těžební společ-

nosti. Vzhledem k tomu, že jsou 
zde formou Usnesení vlády sta-
noveny Územně ekologické li-
mity, je logicky první krok opět 
na straně vlády České republi-
ky, která by musela toto omeze-
ní zrušit. My už podnikli  všech-
ny kroky pro postupné ukonče-
ní těžby v  lomu ČSA. Případné 
pokračování těžby v této lokalitě 
by už nebylo na nás. Je ale jasné, 
že všechny legislativní proce-
sy prolomení těžebních limitů, 
následné vyrovnání střetů zá-
jmu, povolení k další těžbě, EIA, 
příprava krajiny, příprava tech-
niky a v neposlední řadě i kva-
lifikovaných zaměstnanců, kteří 
by byli schopni techniku obslu-
hovat,  není záležitost jen na ně-
kolik let.   

V  souvislosti s  ukončová-
ním těžby jste propouštěli za-
městnance, nechybí vám dnes, 
když se opět těží naplno?

Nepropouštěli jsme zaměst-
nance. Rušili jsme pracov-
ní místa v  Severní energetické. 
Všem zaměstnancům, kterých 
se to týkalo, jsme nabídli pra-
covní pozice ve Vršanské uhel-
né a někteří nabídku také vyu-
žili. V současné době těžíme na 
naše technické i personální ma-
ximum. Více už při současném 
stavu nezvládneme. A ano, za-
městnanci v technických profe-
sích nám neustále chybí, asi stej-
ně jako každé jiné průmyslové 
firmě v  republice. Také neustá-
le tyto profese nabíráme.

Jak vnímáte postoj české 
vlády k energetickým firmám, 
tak zvanou válečnou daň, kte-
rá se dotkne také skupiny, do 
které vaše společnosti patří?

Je to nesystémový a bezpre-
cedentní krok, který lidem elek-
třinu nezlevní, krizi nevyřeší, 
a dokonce může vést k  pravé-
mu opaku. Ke zdražení a k bu-
doucímu fatálnímu nedostatku 

české elektřiny. Sebere totiž pe-
níze těm firmám, které jsou ja-
ko jediné schopné investovat 
do nových elektráren a teplá-
ren, nebo do modernizace těch 
stávajících. Navíc je tento krok 
jednoznačně namířený pro-
ti nejstabilnějším energetickým 
zdrojům, tedy proti jádru a do-
mácímu hnědému uhlí. 

(ink)

Petr Lenc: „V těžbě uhlí a výrobě energie  
plánujeme pokračovat, než bude mít 

Česká republika jiný spolehlivý zdroj“
MOST – Končící rok 2022 byl plný neočekávaných zvratů a změn 
především v oblasti energie. Zatímco ještě před rokem se těžba uhlí 
na Mostecku pomalu utlumovala, dnes je trend zcela opačný. Nejen 
o aktuální situaci v mosteckých uhelných lomech jsme si povídali 
s  generálním ředitelem těžebních společností Sev.en Petrem Len-
cem.

MOST – Vše, co jste o výrobě 
energie nevěděli, ale nechcete 
se na to ptát, se dozvíte z  no-
vého seriálu Ekologického cen-
tra Most pro Krušnohoří ENER-
GOcast, který podpořila Severní 
energetická ze skupiny Sev.en 
Energy. Seriál mají  k  dispozici 
základní a střední školy, záro-
veň se jednotlivé díly zveřejňují 
na sociálních sítích ekologické-
ho centra Most.

„Pro většinu z nás je samo-
zřejmostí, že po zapnutí vypína-
če svítí světlo, na čerpacích sta-
nicích je dostatek pohonných 
hmot, podle potřeby můžeme to-
pit, vařit,... Je to ale opravdu sa-
mozřejmost? V praxi se často se-
tkáváme s  tím, že si lidé neuvě-
domují či vůbec nevědí, kde se 
energie bere. Často nerozumí ani 
základním pojmům a je pro ně 
těžké zorientovat se například ve 
faktuře za elektřinu. Poznáváte 
se? Tak právě pro vás je připra-
ven nový šestidílný vzdělávací 
seriál o tzv. energetické gramot-
nosti,“ přiblížila novinku, která 
již běží, ředitelka centra Marti-
na Černá.  

Z nedávných průzkumů vy-
plynulo, že energetická gra-
motnost Čechů je velmi níz-
ká, na úrovni cca 35 %. O něco 
gramotnější jsou lidé z venko-

va než z města a úplně nejniž-
ší najdeme u obyvatel sídlišť. 
„Velkou neznámou představuje 
hlavně skladba ceny za odebíra-
nou energii. I to bude téma, kte-

rému se v  našem cyklu věnuje-
me. Přitom právě nízká gramot-
nost v  této oblasti neumožňuje 
lidem efektivně snižovat nákla-
dy. Např. prostřednictvím sni-

žování spotřeby energie či náku-
pem úsporných spotřebičů,“ do-
plnila Martina Černá. Seriál na-
jdete na www.ecmost.cz.

(ink)

ENERGOcast: Jak jste energeticky  
gramotní aneb Vše, co jste o výrobě  

energie nevěděli, ale nechcete se na to ptát

Jeden z dílů se například věnuje jedné z nejničivějších hrozeb 21. století – blackoutu.

Generální ředitel těžebních společností Sev.en Petr Lenc.
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Skočte do roku 
2023 s energií
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„Získání akreditace na pět let 
umožní poskytovat komplex-
ní péči v  celém rozsahu spánko-
vé medicíny včetně specializova-
né léčby a přístrojové techniky,“ 
vysvětlil vedoucí lékař centra 
Kamil Slowik.  „Obhájení statu-
tu  a získání akreditačního cer-
tifikátu nás řadí nejen mezi vy-

soce specializovaná pracoviště, 
ale i mezi referenční a vzdělávací 
centra,“ uvedl primář neurolo-
gického oddělení Jiří Neumann.

Centrum poskytuje komplex-
ní služby od ventilační terapie ve 
všech dostupných režimech po 
cílenou farmakoterapii nespa-
vosti, nadměrné denní spavos-

ti či abnormálních pohybů ve 
spánku. Ve spolupráci se spol-
kem Esprit/Masopust funguje 
v  Chomutově program kogni-
tivně-behaviorální terapie ne-
spavosti, který je v celé České re-
publice poměrně vzácným úka-
zem. „Mezi nejčastější diagnózy 
patří syndrom spánkové apnoe, 
hypoventilace při obezitě, syn-
drom neklidných nohou a těž-
ká chronická nespavost rezistent-

ní na standardní léčbu. Věnuje-
me se též poruchám cirkadiánní-
ho rytmu spánku a bdění – např. 
syndrom ze směnného provozu, 
ostatním abnormálním pohybům 
ve spánku, náměsíčnictví či pa-
rasomniím. Mezi vzácnější one-
mocnění, která mohou být dia-
gnostikována a léčena na našem 
pracovišti, patří i narkolepsie ne-
bo hypersomnie,“ vyjmenoval 
Kamil Slowik.                       (nov)

Spánková medicína dosáhla na další metu
ÚSTECKÝ KRAJ - Centrum poruch spánku Krajské zdravotní v Ne-
mocnici Chomutov obhájilo akreditaci druhého stupně. 

Zaměstnavatel požaduje vy-
sokoškolské nebo středoškol-
ské vzdělání, odbornou  způso-
bilost k výkonu povolání, trestní 
bezúhonnost a zdravotní způso-
bilost, spolehlivost, flexibilnost, 
schopnost týmové práce, zna-
lost práce na PC v programech 
Word a Excel a ochotu k další-
mu vzdělávání. Nutričnímu te-
rapeutovi Krajská zdravotní na-
bízí zvýhodněné mzdové pod-
mínky, možnost okamžitého ná-
stupu, zázemí úspěšné a stabilní 
společnosti, podporu a podmín-
ky pro další vzdělávání financo-
vané zaměstnavatelem, podporu 

dalšího profesního rozvoje, řa-
du oborů s nejvyšším stupněm 
akreditace a specializovaná cent-
ra, moderní a příjemné pracovní 
prostředí dopomoc s bydlením, 
zaměstnanecké benefity jako pří-
spěvek na penzijní připojištění, 
nadstandardní pokoje v přípa-
dě hospitalizace, 5 týdnů dovole-
né, příspěvek na dovolenou, zá-
vodní stravování, slevy na služby 
či produkty u vybraných partne-
rů.Bližší informace zájemci do-
stanou u Ing. Bc. Soni Brabcová, 
+420 731 535 658, sona.brabco-
va@kzcr.eu.                         

   (nov)

Nutriční terapeuté, hlaste se!
ÚSTECKÝ KRAJ - Krajská zdravotní hledá do Masarykovy nemocnice 
v Ústí nad Labem  nutričního terapeuta či terapeutku.

Řada lidí říká, že mají po co-
vidu různé problémy. „Podstat-
né je objektivně zjistit, zda je pří-
činou opravdu očkování, nebo 
jde o souhru náhod,“ říká  pri-
mář zahražanského oddělení 
následné péče Tomáš Zelenka, 
který se pacientům věnuje  spo-
lu se sestrami Ivou Zelenkovou 
a Šárkou Schreilovou.

Jací pacienti k  vám přichá-
zejí?

Okamžitě po otevření se nám 
totiž začali hlásit lidé s  tím, že 
buďto jsou špatně léčeni, nebo 
nejsou léčeni vůbec. Málokdo 
se totiž chce chronickými rana-
mi zabývat a málokdo proble-
matice do hloubky rozumí tak, 
aby pak péče měla kvalitu.

Co dalšího vás vedlo k  ote-
vření této ordinace?

Vycházeli jsme z  potřeb, po-
žadavků a důvěry pacientů, dá-
le také z  kapacitních důvodů 
pro region Most a okolí. Paci-
enti tedy nejsou jen lidé s  byd-
lištěm v  okrese Most, ale jezdí 
k nám pacienti i z Lounska, Tep-
licka, Chomutovska. Jde o široký 
záběr, v podstatě je naše spádová 
oblast sto tisíc obyvatel.

Na co přesně se zde zaměřu-
jete?

Jsme specializované pracoviš-
tě se zaměřením na léčení všech 
komplikovaně se hojících ran, 
jako jsou bércové vředy, deku-
bity, pooperační nehojící se rá-
ny, ostatní chronické a trauma-
tické kožní defekty a popáleniny. 
Pacientům nabízíme konzultace, 
diagnostiku a léčebnou péči s in-
dividuálním přístupem a spolu-
práci s pacientem i jeho rodinou. 

Pro správný proces hojení 
je zásadní hygiena rány. V čem 
spočívá?

Hygiena rány zahrnuje kom-
plex postupů, kdy se snažíme po-
tlačit, „rozbít“ biofilm, podpořit 
tím hojení rány a snížit mikrobi-
ální a toxické zátěže. Hygiena rá-
ny spočívá v očištění kůže a okolí 
rány, debriedementu s oživením 
jejích okrajů a aplikaci vhodných 
krytí. Speciální moderní mate-

riály udržují v ráně stabilní tep-
lotu a vlhkost, mohou se do rá-
ny postupně vstřebávat nebo na-
opak pohlcují nepříjemný sekret 
a zápach.

S čím pacient do Centra ho-
jení ran přichází a odchází…?

Je to běh na dlouhou trať, léč-
ba může trvat několik měsíců, 
ale není beznadějná…

(nov)

Centrum hojení ran na Zahražanech už léčí
MOST - Hojení ran je běh na dlouhou trať. Nové centrum je součástí 
mosteckého oddělení následné péče v Zahražanech. Po dvou měsí-
cích od zahájení činnosti má centrum v evidenci už čtyřicet pacien-
tů. Předpokládá se, že počet výrazně vzroste. 

Primář Tomáš Zelenka v Centru hojení ran ordinuje ve čtvrtek od 8 do 
12 hodin. Nutné je objednání předem a doporučení, tel. 476 449 120.

MUDr. Ondřej Štěrba
předseda představenstva

MUDr. Petr Malý, MBA
generální ředitel

Můžeme mít tisíce přání, 
ale jen zdraví dává smysl našim 
dnům. Vše dobré v roce 2023 
Vám přeje

MUDr. Petr MMUDr. Ondřej Ště

ÚSTECKÝ KRAJ - Krajská zdra-
votní vyplatí všem svým zaměst-
nancům před Vánocemi jedno-
rázový finanční bonus.

Příspěvek, který by měl slou-
žit především k  pokrytí aktu-
ální inflace a energetické krize, 
obdrží zaměstnanci největšího 
poskytovatele nemocniční péče 
v  České republice v  prosincové 
výplatě. „Personální problemati-
ka patří mezi klíčové oblasti zod-
povědného zaměstnavatele, proto 
se jí intenzivně věnujeme. Jsme si 
vědomi toho, že současná situace 
není pro mnoho lidí snadná, vel-
mi nás proto těší, že můžeme na-
še zaměstnance podpořit i finanč-
ně a mimořádný bonus jim vy-
platit ještě před Vánocemi,“ uvedl 
předseda představenstva Krajské 
zdravotní  Ondřej Štěrba.

„Finanční bonus dostanou 
všichni zaměstnanci naší společ-

nosti, kteří splňují interní pod-
mínky, v jednotné výši. V případě 
plného úvazku se jedná o 18 400 

korun. Jsem přesvědčen, že lidé 
finanční bonus v  době neustálé-
ho zdražování a energetické kri-

ze uvítají,“ doplnil generální ře-
ditel Petr Malý. 

(nov)

Zdravotníci dostanou „Vánoční bonus“

platná pro prodejny Kahan, Tř. Budovatelů od 16.12. do 23.12.2022

ŘEZNICTVÍ - UZENÁŘSTVÍ

VÁNOČNÍ NABÍDKA

navštivte naše stránky www.masojiko.cz

Kahan - Lipová 14, Most Tř. Budovatelů 3071, Most 

Přejeme Vám krásné Vánoce 

a příjemné prožití vánočních svátků.

další skvělé vánoční akce na prodejnách MASOJIKO:
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ÚSTECKÝ KRAJ - Zastupitelstvo 
Ústeckého kraje bude schva-
lovat 19. prosince 2. výzvu Do-
tačního programu Obchůdek 
2021+. Z prostředků Minister-
stva průmyslu a obchodu mo-
hou být podpořeny malé prodej-
ny ve venkovských obcích.

Program má pomoci udržet 
provoz maloobchodu v obcích 
do tisíce obyvatel nebo v ob-
cích do tří tisíc  obyvatel, jejichž 
místní části mají méně než tisíc 
obyvatel a na jejichž území se 
nachází maximálně jedna malo-
obchodní prodejna s  převahou 
potravin, nápojů a tabákových 
výrobků. Prodejci mohou náro-
kovat uznatelné výdaje za obdo-
bí od 1. 1. 2022 do 31. 12. 2022, 
přičemž dotace může pokrýt až 
sto procent celkových uznatel-
ných výdajů.  Celková předpo-
kládaná částka určena pro tento 
program je 4 mil. Kč. 

Příjem žádostí bude pravdě-
podobně probíhat v druhé polo-
vině ledna a první polovině úno-
ra 2023. Po ukončení příjmu žá-
dostí bude probíhat jejich hod-
nocení a projednání v orgánech 
Ústeckého kraje. Předpokládaný 

termín pro zveřejnění výsledků 
je do konce března roku 2023.

Konzultační místo a kontak-
ty: Krajský úřad Ústeckého kra-
je, Velká Hradební 3118/48, Ús-
tí nad Labem, Obor regionální-

ho rozvoje, oddělení regionální-
ho rozvoje: Ing. Dan Prošek, tel.: 
475 657 841, e-mail:  prosek.d@
kr-ustecky.cz nebo Ing. Jan Kad-
raba, tel: 475 657 559, e-mail: ka-
draba.j@kr-ustecky.cz. Základ-

ní poradenské služby (např. vy-
plnění žádosti a dalších příloh): 
Regionální rozvojová agentu-
ra Ústeckého kraje a. s. tel.: 417 
633 240, e-mail rra@rra.cz .

 (nov)

Majitelé obchůdků, žádejte o dotace

Malé prodejny ve venkovských obcích mají šanci získat dotace.

V soutěži zabodoval krajský 
projekt „Integrace ekonomic-
kého systému a spisové služ-
by - zveřejňovaní smluv a elek-
tronické schvalování dokladů“ 
a děčínský projekt „kAppka – 
Inteligentní systém hlídání spo-
třeby úniků vody pomocí chyt-
rých vodoměrů“. Oba projek-
ty obsadily ve svých kategoriích 
druhé místo. „Jsem na všechny 
informatiky, kteří jsou zapojení 
do projektu integrace ekonomic-
kého systému a spisové služby, 
velmi pyšný. Je to ocenění jejich 
dosavadní práce, která je oprav-
du náročná. Umístění mezi nej-
lepšími projekty letošního roku je 
pro nás ukazatelem, že se vydá-
váme správným směrem na cestě 
k digitalizaci. Proces elektroniza-
ce veřejné správy je totiž klíčový 

pro fungování moderní společ-
nosti. Umožňuje nám pracovat 
rychle a efektivně a také šetří pe-
níze,“ uvedl hejtman Ústeckého 
kraje Jan Schiller.

Egovernment The Best je sou-
těžní sbírka nejzajímavějších 
projektů elektronizace veřejné 
správy v  České republice, kte-
rou každoročně vyhlašuje Ma-
gazín Egovernment ve spolu-
práci se společností ICZ. Smys-
lem je shromáždit a prezentovat 
projekty, které se v rámci stát-
ní a veřejné správy v daném ro-
ce realizovaly a mohou být in-
spirativní pro ostatní. Jednotli-
vé projekty mezi sebou soutěží 
v  rámci čtyř kategorií – cent-
rální projekty, krajské projekty, 
městské projekty a obecní pro-
jekty.                                       (nov)

Popiska foto: V soutěži The 
Best 2022 zabodovaly dva pro-
jekty z Ústeckého kraje

 Kraj bodoval v soutěži The Best
ÚSTECKÝ KRAJ - Ústecký kraj zabodoval v soutěži Egovernment The 
Best 2022.

Ústečtí krajští radní schváli-
li nové nařízení, kterým se sta-
novují maximální ceny veřejné 
linkové dopravy na území kra-

je. K největšímu zdražení dojde 
u jízdenek pro jednotlivou jízdu, 
a to o 24 %. Třicetidenní jízden-
ky zdraží o desetinu. Tříměsíční 

o 8 procent a týdenní o 16 pro-
cent.

Nabídka vícedenních jízde-
nek se nově rozšíří o roční vari-
antu. Ceny těchto jízdenek jsou 
naopak o 9 procent nižší opro-
ti stávajícím cenám za 11 ku-
sů 30denních jízdenek. Zavádí 
se také jízdenky na 30 dnů pro 
držitele průkazů ZTP a ZTP/P, 
pro které se nyní vydávají  pou-
ze jízdenky pro jednotlivou jíz-
du. K přepočítání cen dochá-
zí jednou za dva roky s ohledem 
na inflaci.

Na levnější  
jízdné dosáhne  

více lidí

Nově budou mít zaměstnan-
ci příspěvkových organizací zří-
zených Ústeckým krajem a za-
městnanci Krajské zdravotní ná-
rok na takzvané zaměstnanecké 
jízdné.

To stojí 450 korun na rok, no-
vě zdraží na 550 korun. Dosud je 
jízdenka pro zaměstnance kraj-
ského úřadu, dopravců v systé-
mu DÚK či pracovníky Sprá-
vy železnic. Nově na ni dosáh-
nou například učitelé na střed-

ních školách či zdravotní sestry 
v Krajské zdravotní, celkem mů-
že mít nárok na tuto jízdenku 16 
tisíc lidí. 

V seznamu změn je i zruše-
ní nařízené směrové platnosti 
u jízdenky pro jednotlivou jíz-
du. Tato změna pomůže zmír-
nit dopady zvýšených cen jízde-
nek pro jednotlivou jízdu a záro-
veň sjednotí pravidla se soused-
ními dopravními systémy (PID 
a IDOL). Jízdenka Labe-Elbe 
bude nově uznávána v elektro-
nické podobě v mobilní aplika-
ci VVO.

Dočasnou změnou bude 
i možnost bezplatného cestování 
pro některé turisty. V rámci po-
moci požárem postiženému Ná-
rodnímu parku České Švýcarsko 
a jeho okolí se navrhuje opat-
ření, které podpoří podnikate-
le v turistickém ruchu nabídkou 
bezplatné veřejné přepravy pro 
ubytované hosty na dvě a více 
nocí. Zavede se  bezplatná pře-
prava prostřednictvím poukazu 
DÚKpass a DÚKpass dítě 6–18. 
K prokázání nároku na bezplat-
nou přepravu bude sloužit síťová 
jízdenka za 0 Kč v mobilní apli-
kaci DÚKapka.

(nov)

Veřejná doprava na severu podraží
ÚSTECKÝ KRAJ - Cestování veřejnou dopravou v Ústeckém kraji od 
1. ledna příštího roku zdraží. Na výhodnější zaměstnanecké jízdné 
by ale mělo dosáhnout více lidí než dosud.

Pohodové prožití vánočních 
svátků v kruhu vašich blízkých 

a vše nejlepší do nového roku 2023
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Nový Hyundai TUCSON 
Plug-in Hybrid.

Hyundai TUCSON 2

*Reprezentativní příklad financování Hyundai Tucson Smart 1,6 T-GDI s programem Hyundai Finance: pořizovací cena 639 990 Kč 
vč. DPH, výše úvěru 191 997 Kč, akontace 70 % (447 993 Kč); pevná úroková sazba 0,99 % p. a., RPSN: 20,30 % p. a.; 1.–24. měsíční 
splátka úvěru 8 083 Kč; měsíční splátka pojištění 1 561 Kč; měsíční splátka včetně pojištění 9 644 Kč; poplatek za poskytnutí 
úvěru 0 Kč; délka úvěru 2 roky. Celková částka k uhrazení (jistina, úroky, hav. pojištění, pov. ručení, poplatek) 231 456 Kč, pojištění 
obsahuje havarijní pojištění a povinné ručení (spoluúčast 10 %, min. 10 000 Kč). Platnost nabídky je do 30. 9. 2022 nebo do 
odvolání. Poskytovatelem úvěrového financování a zadavatelem reklamy na finanční produkt je společnost ESSOX s.r.o. Příklad 
financování je orientační. Poskytovatelem pojištění je společnost UNIQA pojišťovna, a.s.

Hyundai TUCSON Plug-in Hybrid se pyšní dojezdem až 62 km čistě na elektřinu. 

www.hyundai.cz

Cílem Hyundai je dosáhnout uhlíkové neutrality do roku 2045.

Financování 
* od 0,99 %

Autosalon Most s. r. o.
Nad Koridorem 776, 434 01 Most
tel.: 775 42 40 40
www.hyundai-most.comOba projekty obsadily ve svých kategoriích druhé místo.
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Procvičte  si znalosti  o energetice!

VIRTUÁLNĚ  
V ELEKTRÁRNĚ
Vydejte se s námi na virtuální výlet do elektráren Skupiny ČEZ  
a navštivte z pohodlí svých domovů místa, kam se nepodívá ani  
většina zaměstnanců! Dozvíte se, proč nosí jaderníci žluté kombinézy, 
kolik váží vodní turbína nebo čemu říkají energetici „soudek“.  
Přihlásit se můžete klidně s celou rodinou. 

Prohlídky probíhají on-line a jsou zdarma.

Přihlaste se na webu  
www.virtualnevelektrarne.cz
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ÚSTECKÝ KRAJ - Destinační 
agentura Krušné hory a Nadační 
fond Obnova Krušnohoří vyhlá-
sily na začátku letošního roku 
velkou fotografickou soutěž 
„Cena sympatie“. Soutěž skonči-
la a má vítěze.

Fotografové zaslali na 121 fo-
tografií z  Krušných hor a  pod-
hůří. Všechny fotografie byly 
umístěny na Facebooku „Kruš-
né hory – Volný čas a turistika“ 
v  Albu – CENA SYMPATIE – 
Velká fotografická soutěž 2022. 
Zde mohli lidé do konce listopa-
du hlasovat o nejoblíbenější sní-
mek. Z fotografií, které splnily 
požadované parametry, Nadač-
ní fond vybral 13 snímků a vy-
tiskne kalendář Krásy Krušno-
hoří 2023. Výherce, který  získal 
nejvíce „lajků“, je pan TOMÁŠ 
SALAČ se snímkem VIADUKT 
V PERNINKU 1 a může se těšit 
na vouchery na ZipLine na Klí-
nech a Offroadsafari. Autorovi 
s největším počtem „lajků“ bude 
v prosinci předána cena v hod-
notě 5 tis. Kč.                        (nov)

 

Cenu Sympatie vyhrál   
VIADUKT V PERNINKU 1

Krásy
Krušnohoří

Die Schönheiten
des Erzgebirges

2023

Viadukt v Perninku 1 - Tomáš Salač

Cínovec - Milan Prošek

Západ slunce na německou 
hranicí - Šárka Košatecká

Rozkvetlé jaro Měděnec - Renata Menclová

Vysoká Pec - Pavel Reš

Rašeliniště 
Krušných hor - 
Renata Menclová

Menhartice - Lukáš Kellner

Flájský potok - Pavel Reš

Silnice z Hrobu  
do Mikulova -
Milan Prošek

Dolní Moldava- Šárka 
Košatecká

Vodopád Chomutovky - Lukáš Kellner

Kostel Nanebevzení Panny Marie na Cínovci - Milan Prošek

OU_2022-0058_Vanoce_PF_inzerce_85x120mm_01AK.indd   1 13.12.2022   12:01

S haváriemi na školách  
se roztrhl pytel

LITVÍNOV – Na další z litvínovských základních škol došlo k havárii. 
Poruchy s vodou i elektroinstalací narušily výuku tentokrát na Zá-
kladní škole v Ruské ulici.   

V Základní škole v Ruské ulici se nejprve zjistily praskliny liti-
nového svodu dešťové kanalizace. Kvůli tomu došlo v jedné ze tříd 
k  vlhnutí stěn. Svod tak musí být vyměněn ve čtyřech podlažích. 
„Nedávno došlo na této škole navíc i k problému se zářivkou, z níž se 
začalo kouřit. Byla proto ihned odpojena a revizní technik rozhodl, že 
je zařízení nezpůsobilé k provozu. Škola tak musela uzavřít jedno ce-
lé podlaží zasaženého pavilonu. Nyní se snaží zajistit opravu v co ne-
kratším termínu,“ popsala místostarostka Květuše Hellmichová.

Na ZŠ Ruská jsou naštěstí náhradní prostory, a není proto nutné 
omezit výuku. „Tím, že školy vybavujeme novou technikou a snaží-
me se je modernizovat, paradoxně narážíme stále častěji na havárie. 
Školy jsou ze 70. let a nejsou na takovou zátěž připravené,“ konstato-
vala místostarostka.   

Po havárii vody v ZŠ v Podkrušnohorské ulici je rovněž poškoze-
na elektroinstalace a stále zde pokračují práce na nápravě. „Vymě-
ňuje se elektroinstalace v poškozených třídách, kabinetech a na chod-
bách. Postupně sem začneme vracet výuku. V pěti vytopených učeb-
nách a kabinetech je to ale stále problém. Doufáme, že po novém ro-
ce začneme pavilon zprovozňovat,“ věří místostarostka. Havárie na 
jazykové škole způsobila škody v řádech milionů korun, „Jde o po-
jistnou událost, takže by škodu měla až na nějakou spoluúčast města 
hradit pojišťovna. Nyní město vyčlenilo na sanaci zhruba 2,7 milionu 
korun,“ upřesnila Květuše Hellmichová. 

Město chce vytvořit strategický plán oprav škol. „Máme nové díl-
ny, kuchyňky, počítačové učebny… To všechno postupně školy zatěžu-
je. Rozvody ve školách jsou přitom z větší části původní. Není mož-
né opravit celé systémy najednou. Proto se udělá havarijní scénář pro 
případné odstavení části školy a opravy se budou řešit postupně,“ do-
plnila místostarostka.                                                                        (sol)



S vedením kraje zemská prezi-
dentka jednala o ochraně život-
ního prostředí ve vztahu k ukon-
čení těžby. Prezidentka v dopro-
vodu ředitele krajského úřadu Ji-
řího Holuba, primátora města 
Ústí nad Labem Petra Nedvědic-
kého a primátora města Most Ja-
na Paparegy zavítala na prohlíd-
ku zdařilých rekultivačních pro-
jektů – jezer Most a Milada. Mi-
mo ochranu přírody se jednalo 
také o současné energetice, vzta-
zích v Evropě či vzájemné spolu-
práci na rozvoji dopravy a infra-
struktury. Návštva proběhla bez 
hejtmana Ústeckého kraje Jana 
Schillera, který onemocněl covi-
dem.

„Touto návštěvou došlo k další-
mu upevňování vzájemných kon-
taktů, které oba subjekty navázaly. 
Zároveň chceme našeho partnera 
informovat o tom, jak se oblast 
Ústeckého kraje dále rozvíjí,“ řekl 
k  návštěvě ředitel Holub. Na je-
zerech provedli výpravu zástup-
ci Palivového kombinátu Ústí 
v čele s ředitelem Waltrem Fied-
lerem. Delegaci ze Svobodného 
státu Sasko zaujala historie loka-
lity pod mosteckým Hněvínem, 

technicky náročné stěhování dě-
kanského kostela v roce 1975, ale 
i plány na další rozvoj území je-
zera Most. Do budoucna se zde 
počítá například s kvalitním au-
tokempem, který by mohli vyu-
žívat třeba i návštěvníci ze Saska. 

„Velmi mě zaujalo, jak důsled-
ně se čeští kolegové starají o ochra-
nu přírody a životního prostředí. 
A že obě jezera, Milada i Most, 
jsou důkazem toho, že Česká re-
publika jde kupředu a že pouze 
neopouští povrchovou těžbu hně-
dého uhlí, ale poté pečuje o to, aby 
bylo vše rekultivováno a vráce-
no přírodě, to na mě udělalo vel-
ký dojem,“  zhodnotila Regina 
Kraushaar.                                        (nov)
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Přijemné prožití vánočních svátků, hodně zdraví 

štěstí a úspěchů v novém roce Vám přeje

starosta města Meziboří Petr Červenka

POUR FÉLICITER

ŠŤASTNÉ A VESELÉ

V novém roce přejeme hodně zdraví, 
osobních i pracovních úspěchů 

a spokojenosti.

www.diamo.cz

Prezidentka si prohlédla jezera Most a Milada
ÚSTECKÝ KRAJ - Prezidentka Zemského ředitelství Sasko Regina Krau-
shaar dorazila se zástupci svého úřadu na návštěvu Ústeckého kraje.

Prezidentka Zemského ředitel-
ství Sasko Regina Kraushaar.

Nejkrásnější vánoční okno 
zatím není známo, ale vítěz sou-
těže o nejhezčí předzahrádku 
už má cenu doma. Letos se jím 
stal Josef Javůrek. „Všem účast-
níkům děkujeme za krásné a pří-
jemné prostředí, které pomáha-
jí  ve městě vytvářet. Jsem rád, že 
vám není lhostejné, jak naše měs-
to vypadá a přispíváte k  tomu, 
aby si zachovalo pověst nejčistší-
ho a nejlépe udržovaného měs-
ta v  regionu,“ poděkoval  sta-
rosta města Petr Červenka. Pě-
tičlenná komise hodnotila před-
zahrádky od dubna do října, aby 

měli porotci možnost vidět rost-
liny v různých etapách vegetač-
ního období. Hodnotili nápad, 
harmonii a kontrast, rozma-
nitost a plochu předzahrádky. 
Prvních pět nejlépe umístěných 
získalo poukázku na zahradnic-
ké zboží od 2 do 6 tis. Kč  podle 
pořadí. Ostatní soutěžící dosta-
li poukázku v  hodnotě 500 Kč. 
1. místo – Josef Javůrek, 2. mís-
to - Anna Kramešová, 3. místo – 
Jana Hubalová a Renáta Uhlířo-
vá, 4. místo – Dagmar Krauso-
vá a Vlasta Petýrková, 5. místo – 
Ludmila Kunkelová.             (ink)

Mezibořští soutěží o nejkrásnější  
předzahrádku a vánoční okno

MEZIBOŘÍ – Mezibořští v  sobě nezapřou soutěžního ducha a také 
snahu, aby jejich město vypadalo co nejlépe. Celé léto soutěžili 
o nejkrásnější předzahrádku a v  předvánočním čase se pustili do 
klání o nejlépe vyzdobené okno. 

Starosta Meziboří Červenka předává cenu absolutnímu vítězi nejkrás-
nější předzahrádky Josefu Javůrkovi.

Pro ENERGII jako poskyto-
vatele sociálních služeb má ten-
to dárek nezanedbatelný vý-
znam. „Počítačové sestavy vyu-
žijeme v  kancelářích pracovnic 
sociální péče a asistentky v chrá-

něných bytech na  administrativ-
ní práci, k  zaznamenávání den-
ních činností, plánů práce s uživa-
teli apod. Určitě nám ještě skvěle 
poslouží,“  uvedla ředitelka spo-
lečnosti Šárka Švejkarová. 

ENERGIE o.p.s. řadu let půso-
bí jako registrovaný poskytovatel 
sociálních služeb v regionu Mos-
tecko. Mezi poskytované sociál-
ní služby patří Chráněné bydle-
ní a Odlehčovací služby a provo-
zování chráněných dílen – kar-
tonáž a montáž, keramika, šicí 
dílna.  Sociální služby jsou urče-
ny občanům s  mentálním nebo 
dlouhodobým duševním one-

mocněním od 19 do 64 let, kteří 
potřebují dohled a v chráněných 
dílnách jsou zaměstnáni obča-
né se zdravotním znevýhodně-
ným, kteří jsou hůře uplatnitelní 
na otevřeném trhu práce.  Chrá-
něné dílny splňují podmínky zá-
kona o zaměstnanosti o tzv. ná-
hradním plnění pro zaměstna-
vatele.  

(ink)    

Počítače z nadace ORLEN poslouží v ENERGII 
MEZIBOŘÍ – Počítače, které už nemohou sloužit u průmyslové firmy, 
ještě pomohou obecně prospěšné společnosti. Nadace ORLEN Unipe-
trol poskytla v rámci PC  bazárku  tři vyřazené, ale plně funkční  PC se-
stavy obecně prospěšné společnosti ENERGIE, která sídlí v Meziboří.

MOSTÍK DEFINITIVNĚ KONČÍ
K poslednímu dni roku 2022 končí projekt Dětský klub 

a Příměstský tábor „MOSTÍK – III.“, reg. číslo projektu CZ.
03.1.51/0.0/0.0/19_107/0016264, který od července 2021 re-
alizuje mostecká společnost Naděje – M, o. p. s. s finanční 
podporou z fondů Evropské unie, OP Zaměstnanost a stát-
ního rozpočtu České republiky.

Cílem projektu je ve školním roce 2021/2022 a 2022/2023 
(od září 2021 do prosince 2022) v  dětském klubu „MOS-
TÍK“, s rozšířenou provozní dobou, zajistit pro rodiče a je-
jich děti navštěvující 1. stupeň SZŠ OPTIMA s. r. o. Most pé-
či v době mimo školní vyučování, včetně odpoledních do-
provodů na kroužky či zájmové aktivity v  Mostě. V  době 
letních prázdnin roku 2021 a 2022 bylo zrealizováno 12 ne-
pobytových týdenních turnusů příměstského tábora, urče-
ných pro děti navštěvující 1. až 5. třídu jakékoliv ZŠ v Mos-
tě. Nabízených služeb projektu využilo k 30. 11. 2022 celkem 
141 rodičů 161 dětí, z nichž bylo 20 sourozenců.

„Skloubit péči o děti s prací je pro některé rodiče, zvláště pro 
matky či otce samoživitele, nebo pro dojíždějící za prací téměř 
neřešitelný problém, neboť regionální nabídka služeb v péči 
o děti 1. stupně ZŠ v době mimo školní vyučování zdaleka ne-
pokrývá poptávku, a právě v tom jim projekt ‚MOSTÍK - III.‘ 
pomáhá. Veliký zájem o projekt dokazuje nejen počet rodičů, 
kteří tuto službu využívají, ale i pozitivní zpětná vazba, které 
se nám v průběhu realizace projektu dostává. Je škoda, že ta-
to forma podpory ze strany ESF končí a že již nebudeme mo-
ci stejné služby v rámci dalšího projektu nabídnout,“ říká Ing. 
Milena Pešoutová.

MOST - V  mostecké sportovní 
hale proběhl tradiční mezinárod-
ní turnaj Christmas Cup 2022. 

Turnaj pořádal mostecký spor-
tovní klub LEON ve spoluprá-
ci s  Kung-fu centrem Most. Bě-
hem turnaje proběhlo 429 du-
elů v  disciplínách K  1, Fullcon-
tact, Kick Light, Point Fighting, 
stužkovaná, Fighting, Greppling, 
MMA Light, Hard Kata, Fighting 
Fullcontact, Self Defense. Turna-
je se zúčastnilo celkem 29 oddí-
lů z pěti zemí Evropy.  Závodníci 
z SK Leon Most získali 12 zlatých 
medailí, 9 stříbrných a 7 bronzo-
vých. V počtu získaných medailí 
se SK  LEON celkově umístil na 
3. příčce.                                  (nov)

SK LEON uspořádal Christmas Cup 2022

Část týmu SK Leon Most na turnaji Christmas Cup 2022.
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Ještě do 19. prosince do 
7.59 hodin můžete využít  slevu 
5 % na  „Vánoční balíčky“, kte-
ré nabízí Autodrom Most. Sou-
částí dárkových poukazů je ori-
ginální vánoční balení produktů 
u příležitosti 40. výročí založení 
mosteckého okruhu, které Au-
todrom Most oslaví v roce 2023.

Balíček 1: BEZPEČNOST 
Staň se lepším řidičem
Univerzální poukaz na kurzy 

bezpečné jízdy. 

Balíček 2: ADRENALIN 

Na okruh se závodním spe-
ciálem

Univerzální poukaz na jízdu 
závodním speciálem s jedineč-
nou slevou. 

Balíček 3: MOTORKÁŘ 
Mistrovství světa World-

SBK z první řady
VIP vstupenka s  věnováním 

Mistrovství světa superbiků 
v Mostě (28.  – 30. 7. 2023)

Balíček 4: FANOUŠEK
 Czech Truck Prix & NA-

SCAR; závodní festival rych-
losti

VIP vstupenka s  věnováním 
jezdců mistrovství Evropy kami-
onů a NASCAR. Více na www.
autodrom-most.cz.              (nov)

Ještě máte šanci pořídit zážitky se slevou

„Se seniory domova v  Janově 
jsme navázali kontakt těsně po 
první covidové vlně. Vyvezli jsme 
je na výlet a poskytli jim možnost 
poklábosit také s  někým jiným 

než s  ostatními klienty domova. 
Poté pozvali oni nás, abychom 
poznali jejich prostředí. Mezi na-
šimi zaměstnanci a staroušky se  
za tu dobu zrodil přátelský vztah 

a obě strany se na společná se-
tkání těší. Chtěli jsme jim zpest-
řit adventní čas, který pro mnohé 
z nich může být obdobím smut-
ným, a trochu je rozveselit. A zdá 
se, že se to povedlo. Popovídá-
ní u svařáku  a pojídání klobás 
ve vánočně rozsvíceném městeč-
ku dělá divy,“ usmívá se mluv-
čí teplárny Miloslava Kučerová.

„Naši klienti byli nadšení 
a myslím, že hodně z  nich bylo 
dojatých. U některých před od-
jezdem převládal strach z  toho, 

zda výlet zvládnou, ale zvlád-
li to moc hezky,“ svěřila Magda-
lena Hejlová, vedoucí sociální-
ho úseku a koordinátorka pali-
ativní péče. Spokojenost potvr-
dila například třiaosmdesátiletá 
Ladislava Bartůňková: „Já mám 
Vánoce moc ráda, protože přije-
dou vnoučata a je veselo. Jsem 
ráda, že jsem se rozhodla na vý-
let jet. Nejdříve se mi nechtělo, 
ale teď jsem ráda. Byla jsem ta-
ková bez nálady a teď je to mno-
hem lepší.“                            (nov)

Teplárna nadělila seniorům vánoční Seiffen
KOMOŘANY - Výlet do vánočního Seiffenu „nadělila“ seniorům 
Domova sociálních služeb v Litvínově - Janově  společnost United 
Energy. Teplárna zajistila dopravu, vstupné do jednoho z  nejhez-
čích muzeí dřevěných hraček v Krušných horách i dobrovolníky, kte-
ří stařenkám a stařečkům dělali doprovod na vyhlášených saských 
vánočních trzích. 

Nahlédněte do dřevovýroby
NOVÁ VES V HORÁCH – 

Společnost NBW  dřevovýro-
ba v Nové Vsi v Horách pořádá  
18. prosince  od 10 do 16 hodin 
„Den otevřených dveří“. Těšit 
se můžete na občerstvení a díl-
ničky pro děti. Bude otevřena 
i firemní prodejna a expozice 
muzea.                                   (nov)

MOST - Darujte svým nejbližším nezapomenutelný zážitek na mos-
teckém autodromu v originálním balení pro správné fanoušky. 

Ceny hejtmana za společen-
skou odpovědnost vyhlašuje 
Ústecký kraj společně s Hospo-
dářskou a sociální radou Ústec-
kého kraje a Radou kvality Čes-
ké republiky. Do šestého roč-

níku soutěže se přihlásilo cel-
kem 41  subjektů z řad malých 
a velkých podniků, obcí i dal-
ších organizací veřejného sekto-
ru. Ocenění se udělilo v  sedmi 
kategoriích. Vele mosteckého 

muzea ho dostala  Sedmikráska 
Žatec, Dětská organizace Zále-
sák Most, Diakonie ČCE – Stře-
disko sociální pomoci v Mos-
tě, Muzeum československého 
opevnění z let 1936–1938 „Na 
Kočičáku“,  Nadační fond Vero-
niky Kašákové a  Základní škola 
a Mateřská škola Hora Svaté Ka-
teřiny.                                    (nov)

Mostecké muzeum dostalo cenu
MOST – Oblastní muzeum a galerie v Mostě je mezi oceněnými 
účastníky šestého ročníku Ceny hejtmana za společenskou odpo-
vědnost v kategorii „Veřejný sektor – ostatní do 50 zaměstnanců“.

LITVÍNOV - Za účasti třeťáků 
a čtvrťáků 3. základní školy 
v Litvínově vypustili severočeš-
tí rybáři do řeky Bíliny blízko 
přesunutého kostela Nanebe-
vzetí Panny Marie v Mostě 500 
kg nových ryb. Každoroční vy-
pouštění se pravidelně koná na 
jaře a na podzim a je součástí 
společného projektu systema-
tického zarybňování, který or-
ganizuje od roku 2010 rafinér-
ská a petrochemická skupina 
ORLEN Unipetrol, Ekologické 
centrum Most a Český rybářský 
svaz. 

„Hlavním cílem našeho spo-
lečného projektu, který jsme od-
startovali již v roce 2010, je re-
vitalizace řeky Bíliny. Ryby vy-
sazujeme pravidelně dvakrát 
ročně. Díky spolupráci s Ekolo-
gickým centrem se již poněkoli-
káté zúčastnili vysazování ryb 
i žáci místních základních škol. 
Děti tak stráví dopoledne na 
čerstvém vzduchu a dozvědí se 
i mnoho užitečných informací 
o životním prostředí a světě vod-
ních živočichů,“ říká místopřed-

sedkyně představenstva skupi-
ny ORLEN Unipetrol Katarzy-
na Woś.

„V Bílině našly nový domov 
převážně bílé druhy ryb, jako je 
plotice, perlín, cejn nebo třeba 
hrouzek. Pro zpestření jsme při-

dali také kapry nebo úhoře,“ po-
pisuje mluvčí Českého rybářské-
ho svazu Severočeského územ-
ního svazu Jan Skalský. Součástí 
akce je i naučně-zábavný pro-
gram Ekologického centra Most. 
„Připravili jsme pro děti kvíz, jak 

je důležitá voda na naší Zemi 
a že jí není tolik, také měly mož-
nost poznávat podle obrázků dru-
hy ryb, které spolu s rybáři vysa-
dili do řeky,“  dodala  Hana Ma-
tějková z Ekologického centra  
Most.                                        (nov)

Bílina je opět plná nových ryb

Každoroční vypouštění ryb se pravidelně koná na jaře a na podzim a je součástí společného projektu zarybňo-
vání, který organizuje od roku 2010 ORLEN Unipetrol, Ekologické centrum Most a Český rybářský svaz. 

Teplárna vyvezla seniory na výlet.

O seniory se starají teplárenští dobrovolníci.
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MOST – Oblastní muzeum a galerie v Mostě zahájilo advent 
výstavou litvínovské naivní malířky Sylvy Prchlíkové Tichá 
zima v Mostě. 

Vernisáž přilákala nebývalé množství příznivců , kteří se 
mohli kochat nad zhruba padesátkou obrazů nejrůznějších 
formátů. Mezi vystavovanými díly najdete i keramiku a ma-
lovaný porcelán. Pro mosteckou výstavu přichystala malíř-
ka i několik nových obrazů, jedná se o Tichou zimu v Mostě, 
Zimní pohádku či mostecký kostel stojící již na svém dneš-
ním místě. „Nabídku vystavovat tady v Mostě jsem dostala asi 
před rokem a měla jsem čas si rozmyslet, jak tuto výstavu poj-
mu. Už na jaře jsem věděla, že chci udělat dva nebo tři stěžej-
ní obrazy. Hlavní témata pro mě byla 1. náměstí, 2. náměstí, 
Hněvín a kostel Nanebevzetí Panny Marie, a protože výstava 
se plánovala na zimu, udělala jsem to stylově, v zimní atmo-
sféře,“ prozradila malířka Sylva Prchlíková. Zároveň ale při-
pustila, že to byla pomalá a titěrná práce.   

V rámci výstavy mohou návštěvníci vidět i porcelán zdo-
bený kobaltem či užitou keramiku. „Dodnes si vážím příleži-
tosti, která mi přišla do cesty. Mohla jsem se účastnit sympo-
zií v porcelánce v Dubí a zkusit si, jak se porcelán dělá. Navrh-
nout si vlastní tvar a dekor. Bylo to celkem dvakrát a byla to 
velmi zajímavá životní zkušenost,“ připomněla Sylva Prch-
líková.  

Výstavu můžete v mosteckém muzeu navštívit až do kon-
ce až do 19. února 2023. Příznivci Sylvy Prchlíkové se mo-
hou těšit i na další příležitost v příštím roce. „Výstav není to-
lik, protože chci mít čas pro sebe a také na zahrádku. Ale plá-
nuji výstavu na jaře v  nedalekém Jirkově a na podzim pak 
v Klášterci nad Ohří,“ prozradila ještě malířka.   

(sol) 

Tichá zima Sylvy Prchlíkové láká do muzea

Víte, že…
Sylva Prchlíková se proslavila především naivními obrazy. Začala malovat v  roce 1985 obrazy malých formátů. Rozměry ale postupně zvětšovala až k divadelním ku-lisám, například pro DVD Litvínov, jejichž pohádky se hrály až v Austrálii či v Mexi-ku. Největší obraz, který Sylva Prchlíková namalovala, má rozměry 3 x 7 metrů a jde o mapu krušnohorského okruhu po památkách. 
Naivní obrazy zahrnují několik tematických okruhů. Malířka zachycuje jednak kon-krétní města a městečka, jejich náměstí a typické dominanty s nostalgickou atmo-sférou. Další skupinu tvoří snové výjevy a fantaskní krajiny, často laděné do jedno-ho barevného tónu. Tyto obrazy mají meditativní a terapeutický nádech a navozu-jí pocit harmonie. 
Do její tvorby patří také figurální plátna, na nichž karikaturou zachycuje běžné oka-mžiky a situace, jde o zastavené lidské příběhy. Její naivní obrazy zachycují svět, kde neplatí perspektiva, fyzikální zákony. Jde spíše o emocionální světy, nežli raci-onální. I proto se často dotýkají divákova srdce a vyvolávají úsměv. 
V poslední době se malířka věnuje a vystavuje i abstraktnímu umění. 

Sylva Prchlíková nejen maluje, ale také sochaří či pracuje se dřevem, s pískovcem… 
Její sochy bývají v životní i nadživotní velikosti. Ráda dělá keramiku, pracuje se 
sklem, s porcelánem, ilustruje knihy pro děti, založila keramickou dílnu…  

Vernisáž přilákala nebývalé množství příznivců, 
kteří se mohli kochat nad zhruba padesátkou 
obrazů nejrůznějších formátů. 

Příznivci Sylvy Prchlíkové se mohou 
těšit i na další příležitost v příštím roce. 

Výstavu můžete navštívit až do 
konce až do 19. února 2023. 

 Mezi vystavovanými díly najdete 
i keramiku a malovaný porcelán. 

Sylva Prchlíková maluje precizně a s dokonalostí. 
Když přistoupíte blíže k obrazu, můžete 
postupně odhalovat jednotlivé detaily, které vás 
vtáhnou do děje. 

Na většině obrazů najdete i zvířecí mazlíčky, nejčastěji 
psy a kočky. Sylva je totiž velkou milovnicí zvířat… 


